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La cursa electoral tot just acaba 
d’arrencar oficialment encara 

que la precampanya ja es va iniciar 
fa mesos amb la presentació d’al-
guns dels candidats a l’Alcaldia i, en 
les darreres setmanes, també de les 
llistes que els acompanyen. Un total 
de nou candidatures, encapçalades 
per quatre dones i cinc homes –Laura 
Campos (ECP), Bartolo Egea (PSC), 
Jordi Sánchez (ERC), Angelina del 
Pino (Cs), Montse Sánchez (Junts), 
Rafa Ruiz (Vivimir), David Zambra-
na (PP), Santiago Hernández (Vox) 
i Noemi Turrents (Ara Montcada)–, 
opten a les eleccions del proper 28 
de maig. 

Després de dos mandats conse-
cutius amb un govern de coalició 
entre els comuns i Esquerra, l’úl-
tim amb majoria absoluta, i amb 
només quatre forces representades 
al Ple –PSC i Cs, a l’oposició– hi ha 
diverses incògnites a desvetllar. La 
primera, si l’actual executiu treu-
rà rèdit de la gestió feta o en sor-
tirà erosionat, després d’un man-
dat marcat per la crisi derivada de 
la pandèmia i per la manca de re-
cursos econòmics, en haver de fer 
front a les polèmiques expropiaci-
ons forçoses de zones verdes here-
tades dels anteriors governs de PSC 
i CiU. 

Havent passat els darrers vuit 
anys a l’oposició, el grup socialis-
ta aspira a recuperar l’hegemo-
nia propiciant un canvi de liderat-
ge, posant distància amb la debacle 
viscuda al 2015. El candidat, Bartolo 
Egea, assegura que les enquestes li 
són favorables i, de fet, la tendèn-

cia de vot als anteriors comicis així 
ho evidencien, ja que el PSC va ser la 
segona força més votada passant de 
quatre a sis regidors. 

Tampoc se sap si tornaran al Ple 
forces que en les passades eleccions 
es van quedar fora com Junts –re-
lleu de CiU– o el PP, amb una llarga 
tradició al plenari, o si Cs resistirà 
l’envit de la davallada que ha sufert 
la formació als darrers comicis es-
tatals i autonòmics. 

Finalment, uns altres dubtes que 
es plantegen en l’inici de la campa-
nya és si Vivimir, Vox i Ara Montca-
da aconseguiran obtenir represen-
tació. Les dues primeres forces ja 
ho van intentar sense èxit fa qua-
tre anys. La llista municipalista s’hi 
va quedar a les portes, mentre que 
Vox va tenir un vot residual, tot i 
que quatre anys després, aspira a 
fer-se un lloc en el plenari, tenint 
en compte la pujada que està tenint 
arreu de l’Estat.

Contràriament, Ara Montcada 
–una llista de coalició que agrupa 
partits com el PDCAT, Centrem i el 
PNC– és, a priori, la candidatura 
que ho té més difícil per arribar al 
Ple en no tenir lligams directes amb 

el municipi ja que cap membre de la 
llista resideix a la localitat.

Cobertura informativa
Amb motiu dels comicis, La Veu –
ens que gestiona els mitjans de co-
municació local– ofereix en aquest 
número una entrevista amb cadas-
cun dels alcaldables per conèixer què 
els motiva a presentar-se al càrrec 
i quins són els principals eixos dels 
seus programes electorals. L’úni-
ca candidata que, un cop feta, s’ha 
negat a que l’entrevista sigui publi-
cada ha estat la representant d’Ara 
Montcada. 
Coincidint amb l’inici de la campa-
nya, al diari digital laveu.cat també 
s’ha habilitat un espai especial on es 
concentra tota la informació genera-
da per cadascuna de les candidatures. 
I el 16 de maig, el mitjà organitzarà 
al Teatre Municipal (18.30h) el debat 
electoral amb entrada lliure i trans-
missió en directe.

ECP i ERC han governat els últims vuit anys en coalició i l’actual mandat, amb majoria

Eleccions municipals 28M

Arrenca una disputada cursa 
per liderar el nou Ple municipal

Entre els aspirants a 
l’Alcaldia, que actualment 
ocupa Laura Campos, hi ha 
un total de quatre dones  
i cinc homes

La Veu organitza un debat 
electoral amb els candidats 
el dia 16, al Teatre Municipal 
amb entrada lliure

Sense foto de grup

La Veu s’ha quedat sense la imat-
ge amb què volia il·lustrar l’inici 
d’aquesta campanya, fent coin-
cidir tots els alcaldables en una 
foto conjunta. Quatre forces po-
lítiques –Junts, PSC, ECP i ERC– 
s’han negat a compartir espai 
amb Vox argumentant que amb 
el seu “discurs d’odi” aquesta no 
és una candidatura més, sinó “una 
amenaça per a la convivència, pels 
drets humans i la democràcia”. 
La resposta de Vox al veto ha es-
tat lamentar l’exclusió i que no es 
condemnin les agressions cap a la 
seva formació. “Aquest cordó sa-
nitari no afecta només Vox, sinó 
tots els ciutadans de Montcada 
als que representem”, ha dit. La 
resta de formacions que opten als 
comicis no s’hi han pronunciat pú-
blicament, si bé el candidat del PP 
ha assenyalat que, tot i no com-
partir les opinions de Vox, “vetar 
la seva presència no té sentit per 
una qüestió de respecte a la de-
mocràcia”. PA
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Quines són les seves motivacions 
per tornar-se a presentar a l’Al-

caldia?
Sobretot, la possibilitat de dur a terme 
els projectes que han quedat pendents. 
El nostre municipi no es pot permetre 
fer un pas enrere en aquesta transfor-
mació i en la que tindrem en el futur. 
Aquest ha estat un mandat difícil, 
marcat per una pandèmia, la crisi 
generada per la guerra d’Ucraïna i 
una situació complexa pel que fa a la 
situació financera de l’Ajuntament. 
Tot i així, hem assolit gairebé el 80% 
dels objectius marcats al 2019 al Pla 
d’Actuació Municipal.

Concreti els eixos del seu programa.
L’eix sobre el qual sempre ha pivotat 
la nostra acció política és treballar 
per millorar la qualitat de vida de les 
persones. També posem el focus en el 
medi ambient, per fer front als reptes 
que tenim en la lluita contra l’emer-
gència climàtica; en la modernitza-
ció de l’administració per fer-la més 
propera i accessible a la ciutadania, i 
en la cohesió urbanística. 

Parlem d’urbanisme. Quin és el mo-
del de ciutat pel que aposta ECP?
L’objectiu que portem treballant els 
darrers anys és el de cosir la trama 
urbana. Tenim un municipi fracturat 
per les infraestructures i la nostra 
proposta de millores passa per facili-
tar la mobilitat i l’accessibilitat entre 
els diferents barris. També volem fer 
actuacions a zones verdes i parcs com 
el Salvador Allende, o el del Turó Blau. 
A la via pública, hem de renovar les 
voreres i seguir amb el pla d’asfal-
tatge. I un repte en què hem avançat, 
sobretot aquest mandat, i que hem de 
seguir impulsant és el de les urba-
nitzacions amb dèficits urbanístics, 
arribant a acords amb els propieta-
ris. L’Estany de Gallecs ha estat el 
primer pas, ara toca la Vallençana 
Baixa i també estem treballant el pla-
nejament del sector de la Montcada 
Nord, per donar resposta a la situació 
irregular en què es va traslladar l’em-

La candidata d’ECP té 45 anys i viu a Montcada Centre. 
És la tercera vegada que es presenta a l’Alcaldia, càrrec 
que ocupa des del 2015 en govern de coalició amb ERC. 
Anteriorment, Campos va ser edil a l’oposició durant 
7 anys. En l’actualitat, es troba en excedència com a 
secretària d’un consorci científic al Sincotró Alba.

Laura Campos, ECP 

‘El nostre municipi no es pot 
permetre fer un pas enrere’

Pilar Abián ‘Voldria continuar al càrrec 
per acabar els projectes 
iniciats i els que vindran,  
com ara el soterrament’

Campos és l’alcaldessa des del 2015 Mario Manzano

A Montcada,
Laura Campos

12.05.2023
A les 19.00h

Plaça Joanot Martorell,
Montcada i Reixac

Yolanda Díaz Laura Campos Jéssica Albiach

laveu.cat

La Veu de Montcada i Reixac 1a quinzena Maig 2023
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presa Valentine a Can Milans, sense 
oblidar la zona 15 de Terra Nostra i 
Can Pomada, també pendents d’ur-
banitzar. Tenim d’altres reptes com 
recuperar el Pla de Besòs i erradicar 
el barraquisme, així com continuar 
amb la lluita de David contra Goliat 
pel que fa a la cimentera. No té sentit 
que hi hagi una activitat com aquesta 
a 120 metres del nucli urbà.

Quines són les seves propostes en 
polítiques socials?
Crec que la feina feta demostra la im-
portància que té per a nosaltres aquest 
àmbit. Actualment, tenim els pressu-
postos més socials de tota la història 
de l’Ajuntament. Aquests últims anys 
hem incrementat un 33% la inversió 
social a Montcada i estem entre els 50 
municipis de més de 20.000 habitants 
de tot l’Estat amb una prestació de 
serveis socials excel·lent. Moltes fa-
mílies que encara no havien aixecat 
el cap de la crisi del 2008, s’han vist 
sacsejades per l’actual. Això ha fet 
que tinguem un augment exponencial 
de persones ateses a Serveis Socials. 
Encara hi ha un col·lectiu vulnerable 
que necessita el coixí i l’empara de 
l’administració i també tenim el repte 
de la pobresa infantil, ja que som el 

segon municipi amb l’índex més ele-
vat de tot el Vallès Occidental i això 
ens amoïna molt. Més enllà de donar 
resposta a una emergència concreta 
que una família pugui tenir, cal re-
pensar les polítiques públiques de la 
mà de promoció econòmica perquè a 
través de l’ocupació, les persones pu-
guin sortir d’aquesta situació i evitar 
que la pobresa es cronifiqui i s’hereti.

Ens pot concretar els objectius del 
seu programa en l’àmbit econòmic?
Obtenir més ingressos no passa per 
escurar les butxaques de la ciutada-
nia. Calen idees creatives com, per 
exemple, l’ordenança de sòl i volada 
que hem promogut des de l’Ajunta-
ment perquè totes les companyies de 
subministrament -gas, electricitat, 
telefonia- paguin per fer ús de l’espai 
públic amb la previsió d’ingressar més 
d’un milió d’euros. Al març, també 
vam presentar la campanya Mont-
cada diu Prou, reclamant un tracte 
singular per al municipi per les infra-
estructures que suporta en servitud a 
Barcelona i la regió metropolitana i 
que mai han generat un retorn ni cap 
compensació. Per tant, tenim un pla 
i un projecte per obtenir molts més 
ingressos de la Generalitat i de l’Estat 

per dur a terme millores urbanístiques 
i incrementar la qualitat de vida de 
les persones.

Quines són les seves expectatives 
de vot? 
Vull guanyar amb una àmplia majoria i 
seguir treballant amb responsabilitat, 
des del consens i el pacte. Sé que és 
difícil governar a gust de tothom, però 
crec que estem fent una bona feina al 
capdavant de l’Ajuntament. Hem sa-
nejat els comptes, eixugant 19 milions 
del deute en concepte de les expro-
piacions que vam heretar. Imagineu 
què no podríem haver fet destinant 
aquests diners a inversions! Vull se-
guir al càrrec per acabar els projectes 
iniciats i afrontar els que han de venir. 
Tinc tota la il·lusió i les ganes d’estar a 
l’Alcaldia quan comenci el soterrament 
de l’R2, però no per vanitat personal, 
sinó perquè estic convençuda que som 
l’única força que vetllarà pels interes-
sos del nostre municipi.

‘Vull guanyar amb una  
àmplia majoria i seguir  
treballant amb responsabilitat, 
des del consens i el pacte, 
com hem fet fins ara’

En part, la nostra llista és de con-
tinuïtat perquè manté noms amb 
experiència com Mar Sempere (2), 
Jessica Segovia (3) o Juan Carlos 
de la Torre (4), que han treballat 
molt en aquest mandat. Però també 
hi ha noves incorporacions, com les 
de Josep M. Torregrosa (5), Silvia 
Piñero (6) o Dèlia García (7). És una 
llista representativa dels barris i de 
les diferents sensibilitats socials del 
municipi. També vull destacar que és 
l’única candidatura que a cada tram 
de cinc té tres dones i dos homes.

La candidata parla  
de la seva llista
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Quines són les seves motivacions 
per tornar-se a presentar a l’Al-

caldia?
Primer de tot, vull fer constar que 
no em considero un polític, sinó un 
comerciant de barri que s’estima 
Montcada i Reixac. Precisament és 
aquest sentiment el que m’impulsa 
a presentar-me com a candidat. Em 
fa ràbia quan escolto alguna persona 
de Montcada que vol marxar perquè 
no li agrada el municipi. Jo vull can-
viar aquesta opinió i fer que la gent 
vulgui quedar-s’hi. Precisament el 
lema de la nostra campanya ‘Amb tu, 
transformem Montcada i Reixac’ sin-
tetitza la nostra voluntat de canviar 
les coses i construir la Montcada que 
volem. Estem davant del gran repte 
de pensar com serà la ciutat després 
del soterrament de l’R2, convertint 
la llosa resultant en un autèntic eix 
comercial que reanimi el comerç de 
Montcada.

Concreti els eixos del seu programa.
El nostre programa està dividit en 
quatre eixos i centrat en 28 actua-

cions que estan relacionades amb la 
transformació social i econòmica del 
municipi. 

Parlem d’urbanisme. Quin és el mo-
del de ciutat pel que aposta el PSC?
En l’àmbit urbanístic, Montcada pre-
senta una gran complexitat, donada la 
gran quantitat d’infraestructures que 
trinxen el territori i divideixen els bar-
ris i els polígons industrials. El nos-
tre repte principal és aconseguir una 
ciutat amable per a les persones, on 
la gent se senti orgullosa de viure-hi. 
Per això, cal dignificar les entrades i 
les sortides del municipi; recuperar 
l’antic projecte per dignificar la riera 
de Sant Cugat i eliminar el cablejat aeri 
que encara hi ha a molts barris. Des del 
punt de vista mediambiental, la nos-
tra intenció és renovar l’enllumenat 
col·locant leds i promoure l’energia 
sostenible, instal·lant plaques solars 
als equipaments públics.

El candidat del PSC té 59 anys i viu a la Font Pudenta, 
on regenta un comerç d’alimentació. És regidor en 
l’oposició des del 2017 i aquesta és la segona vegada 
consecutiva que es presenta a l’Alcaldia. Egea milita 
al PSC des del 2015 i actualment, és el primer secretari 
de l’executiva local socialista.

Bartolo Egea, PSC

‘El repte és fer una ciutat 
amable amb les persones’

Pilar Abián ‘El nostre lema de campanya 
‘Amb tu transformem 
Montcada’ sintetitza la 
voluntat de canviar les coses’

Egea és actualment regidor del PSC a l’oposició Mario Manzano
laveu.cat

La Veu de Montcada i Reixac 1a quinzena Maig 2023
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Tenim una llista jove i amb perso-
nalitat, formada per gent alegre, 
positiva i preparada. Vull destacar 
que la majoria dels seus membres té 
una llarga trajectòria en l’activisme 
social i cultural. Són persones que 
s’estimen Montcada. A més, hem 
incorporat gent nova entre els pri-
mers llocs de la llista, intercalant 
regidors amb experiència –Nani 
López (2), Andreu Iruela (5) i Dori 
Alcalá (6)– amb persones que de-
buten en política com Albert Ca-
randell (3) o Damaris Sánchez (4).

Quines són les seves propostes en 
polítiques socials?
Un dels temes que més ens preocupa 
és la situació de la gent gran, un dels 
sectors de la població més castigat per 
la pandèmia. Per això, crearem la Re-
gidoria de la Gent Gran. També ens 
amoïna la salut mental de la gent jove, 
especialment als barris on hi ha més 
població vulnerable. Seguirem recla-
mant les urgències nocturnes al CAP 
Montcada, la construcció de l’hos-
pital Ernest Lluch i la creació d’una 
Taula d’Emergència que garanteixi 
ajuts per al pagament de subminis-
traments i alimentació a les famílies 
que ho necessitin. 

Ens pot concretar els objectius fixats 
pel PSC en l’àmbit econòmic?
Hem de modernitzar els nostres po-
lígons i convidar noves empreses a 
venir al municipi, ja que hi ha moltes 
naus desocupades. El que tenim clar 
és que no podem augmentar la pressió 
fiscal als ciutadans, ja que l’IBI es va 
incrementar de forma important i no 
es pot tornar a pujar.

Altres punts destacats del seu pro-
grama que no hagi dit?
Volem treballar per una ciutat més 

neta i cuidada, perseguir els aboca-
ments i millorar l’estat dels carrers 
i dels equipaments municipals, as-
signatures que el govern actual ha 
suspès, segons les nostres enquestes. 
També destinarem més recursos a la 
Policia Local, potenciant la proximitat 
dels agents. En els últims anys, s’ha 
incrementat la inseguretat, tal com 
he pogut comprovar en el meu propi 
negoci, a la Font Pudenta. En aquest 
sentit, volem recuperar la figura del 
‘sereno’ de barri, com s’està fent a 
d’altres municipis. També és un gran 
problema la presència de porcs sen-
glars als carrers, que s’apropen de nit 
als habitatges i remenen les escom-
braries buscant menjar. De vegades, 
fa por sortir al carrer.

Quines són les seves expectatives 
de vot? 
Esperem obtenir bons resultats, tenint 
en compte que ja als anteriors comicis 
vam passar de quatre a sis regidors. No 
sé si aconseguirem fer el ‘sorpasso’ i 
obtenir la majoria, però les enquestes 
diuen que tenim el vent de cara. Crec 
que hem fet una oposició responsable 
i això la gent ho ha vist. Estic orgu-
llós del grup municipal socialista i 
del paper que hem fet. El govern no 

pot dir que no hem fet la nostra feina 
i que no hem donat suport a les seves 
propostes quan s’ha tractat d’un tema 
de ciutat. Sempre hem votat en clau 
municipalista.

El PSC va governar des del 1999 fins 
al 2015 en coalició amb CiU i l’actual 
govern ha criticat sovint l’herència 
rebuda d’aquesta gestió en matèria 
econòmica. La seva llista trenca amb 
aquella etapa? 
El PSC d’ara és nou i no arrossega cap 
motxilla del passat. Així i tot, quan he-
retes alguna cosa, sempre hi ha una part 
positiva i una negativa. El govern actual 
sempre ens ha retret la part negativa, 
no parla de les coses bones. I vull recor-
dar que el PSC governava en pacte i que 
l’Àrea Econòmica era responsabilitat 
de l’altre partit. A més, en les diferents 
auditories fetes només apareixen els 
noms de càrrecs tècnics, no de polítics 
socialistes. Crec que el govern s’equivoca 
i que hauria de fer autocrítica.

‘Hem fet una oposició 
responsable i no sé si 
aconseguirem la majoria, 
però les enquestes diuen  
que tenim el vent de cara’

El candidat parla  
de la seva llista
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Q uines són les seves motivacions 
per tornar-se a presentar a l’Al-

caldia?
Crec que l’Ajuntament ha millorat 
força durant els últims anys, des del 
punt de vista de base, d’estructura, 
de recursos humans i de les seves fi-
nances. Vam agafar una Montcada 
trinxada, hipotecada i tacada per la 
corrupció i hem aconseguit donar-li 
la volta en aquests anys de govern. 
Ara és l’hora de fer un pas endavant i 
posar en valor un municipi com aquest 
i el vull liderar. Realment, ser alcal-
de és una responsabilitat molt gran, 
però crec que n’estic preparat, per la 
meva formació i per l’experiència que 
he adquirit aquests anys.

Concreti els eixos del seu programa.
És molt extens i complet. Parteix del 
programa mare del partit, però es-
tà molt adaptat a Montcada i inclou 
objectius urbanístics, de promoció 
econòmica i socials. El contingut ha 
estat participat, comptant amb les 
entitats i la gent i està basat també 
en el coneixement del territori i les 

seves necessitats. És un programa que 
toca de peus a terra, que ha de servir 
per governar, no per fer volar coloms. 

Parlem d’urbanisme. Quin és el mo-
del de ciutat pel que aposta ERC?
Hem de treure rèdit d’allò que hem 
aconseguit, que és posar a Montcada 
en el mapa i en un espai de centralitat 
de la regió metropolitana. Això ho hem 
fet constatant els greuges que pateix 
el municipi i fent evident que tenim 
una situació excepcional, a través de 
reivindicacions com Montcada diu 
prou, amb lluites com la del soterra-
ment i amb el Pla Director Urbanístic 
Metropolità (PDUM), que hem liderat 
des de l’AMB també des de Montcada. 
Volem cohesionar el municipi social-
ment i territorialment. No ens volem, 
però, quedar només amb la queixa i la 
reivindicació cap a altres administra-
cions,  sinó que volem assumir respon-
sabilitats i fer veure aquest potencial 

El candidat d’ERC té 53 anys i viu a Montcada Centre. 
Llicenciat en Ciències Polítiques i en Història, és la 
tercera vegada que opta a l’Alcaldia. Durant els dos 
últims mandats, Sánchez ha estat president de l’Àrea 
Territorial en el govern de coalició amb ECP i també 
va ser regidor a l’oposició del 2007 al 2011.

Jordi Sánchez, ERC 

‘És l’hora d’avançar i de 
posar Montcada en valor’

Pilar Abián ‘Ser alcalde és una gran 
responsabilitat, però em veig 
preparat, tant per formació 
com per experiència’

Sánchez ha estat al govern els últims vuit anys B. Barcons

És el moment d’avançar
És el moment de Montcada i Reixac
Jordi Sánchez Escrigas, alcalde

esquerra.cat/montcadaireixac

laveu.cat

La Veu de Montcada i Reixac 1a quinzena Maig 2023
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Està formada majoritàriament per 
gent jove però molt preparada i vull 
destacar sobretot la presència de 
dones compromeses amb el pro-
jecte als primers llocs de la llista 
com Judit Rodríguez (2) o Laura 
Tort (4). Pel que fa als cinc primers 
de la candidatura, continua Gerard 
Garrido (3) i s’incorpora Oriol Ribas 
(5). Hem buscat gent en disposició 
d’assumir responsabilitats perquè 
tenim la legítima ambició de gover-
nar la nostra ciutat i fer que Mont-
cada avanci.

de la ubicació de Montcada. També 
estem fent una feina amb les urba-
nitzacions amb dèficits urbanístics i 
actuant davant la mancança d’habi-
tatge que hi ha per fer front a reptes 
com el barraquisme o l’infrahabitatge. 
Tenim cinc urbanitzacions –Gallecs, 
Reixac, Can Pomada, Vallençana Baixa 
i la Zona 21 de Terra Nostra que estem 
intentant regularitzar des del con-
sens amb els propietaris, amb treball 
i feina. Amb el PDUM hem garantit la 
protecció del Pla de Reixac com espai 
agroforestal. Hem de continuar tre-
ballant perquè la gent faci seus els 
espais naturals. Volem que el Besòs 
sigui la façana de la serralada de Ma-
rina i que Collserola sigui un pulmó 
metropolità amb una porta d’accés 
des de Montcada.

Quines són les seves propostes en 
polítiques socials?
La millor política social és una for-
mació i una feina de qualitat. Des de 
la Generalitat s’està invertint en les 
infraestructures d’educació per ga-
rantir una bona oferta formativa i 
aquesta ha d’anar vinculada al teixit 
industrial. Nosaltres no volem políti-
ques socials que generin dependència 
i tenir població captiva que depengui 

de l’administració pública. Volem que 
la gent es pugui formar i desenvolupar 
amb llibertat i amb independència. I 
Esquerra també ha de defensar la con-
vivència i el civisme. No podem deixar 
la bandera de la seguretat ciutadana 
en mans de la dreta o l’extrema dreta 
perquè l’únic que fan és atiar les pors 
i les frustracions de la gent per treure 
un rèdit electoral i polític. 

Ens pot concretar els objectius del 
seu programa en l’àmbit econòmic?
Sempre hem tingut i seguirem te-
nint dificultats econòmiques i hem 
de reivindicar un major finançament 
que garanteixi l’autonomia local. Per 
obtenir més ingressos, no volem in-
crementar la pressió fiscal, sinó que 
els polígons industrials, que tenen 
un potencial enorme, generin negoci, 
riquesa i ocupació. Volem indústries 
amb valor afegit quant a formació, 
treball de qualitat i sous perquè això 
repercuteixi en les arques municipals. 
D’altra banda, el que sí que hem fet 
bé des del govern és evitar desgavells 
urbanístics o sentències judicials que 
ens acabin hipotecant. Sempre po-
sem l’exemple de les expropiacions 
de zones verdes heretades de governs 
anteriors, però ha estat una realitat. 

Pagar per ordre judicial 24 milions per 
uns terrenys, quan tenim 2 milions 
per inversions no es pot tolerar ni es 
pot permetre. El que hem fet des del 
govern és posar les bases perquè això 
no pugui tornar a passar. 

Quines són les seves expectatives 
de vot? 
Ens presentem per assumir respon-
sabilitats i guanyar. A ERC hem tingut 
sovint una mentalitat d’oposició i això 
està canviant. Per fer polítiques trans-
formadores has de tenir ideologia, 
valor i ètica, però també capacitat de 
govern i pressupost. Si no tens volun-
tat de govern, sinó només ideologia, 
acabes fent demagògia i populisme. I 
si no tens ideologia i només busques 
el poder i el pressupost, acabes caient 
en la corrupció. Aquest cop, ens pre-
sentem amb possibilitats de guanyar 
i amb la voluntat de fer-ho, sempre 
de manera generosa i comptant amb 
els altres. 

‘Per fer polítiques 
transformadores has de  
tenir ideologia, valor i ètica, 
però també capacitat de 
govern i pressupost’

El candidat parla  
de la seva llista
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Quines són les seves motivacions 
per presentar-se a l’Alcaldia?

No tenia previst ser candidata, però el 
partit m’ha proposat després de la re-
núncia de la meva companya de grup, 
Ana Pellicer, per motius professionals. 
Dit això, per què no optar al càrrec 
d’alcaldessa una persona de Canàries 
que viu aquí i s’ha integrat al muni-
cipi, que té un fill montcadenc i que 
creu pot aportar per millorar la vida 
de les persones i per elevar una mica la 
política municipal? Hi ha moltes idees 
preconcebudes sobre Cs que volem 
trencar en aquestes eleccions. Som 
un partit centralista que pot mirar a 
un costat i a l’altre i pactar amb qui 
consideri oportú per tirar endavant les 
polítiques necessàries per al municipi 
i buscar el major nivell d’eficiència 
en la gestió.

Concreti els eixos del seu programa.
Tenim un programa gran amb molts 
eixos i interessos, però anem al que és 
important, hem de mirar per la neteja 
i la seguretat. Des del punt de vista 
econòmic, volem fomentar la ma-

ximització dels polígons industrials 
que estan infrautilitzats i incidir en 
l’habitatge. També volem més ajudes a 
qui ho necessiti, no subvencions. Tota 
persona té dret a tenir-ne per poder 
tirar endavant, famílies nombroses, 
monoparentals, en risc d’exclusió, etc. 

Parlem d’urbanisme. Quin és el mo-
del de ciutat pel que aposta Cs?
Quan veig el model d’altres municipis 
propers a nosaltres, en alguns casos 
sento enveja. Per exemple, envejo la 
quantitat de vida que dona el riu a 
Santa Coloma. Em pregunto per què 
això no ho podem tenir a Montcada? 
També hi ha una cosa que sempre hem 
dit des de Ciutadans i és que la Ram-
bla de Països Catalans sigui només 
per a vianants els cap de setmana i 
festius, com passa a la rambla Sant 
Jordi de Ripollet, així la gent podria 
gaudir d’aquest espai. Hem d’aprofitar 
els carrers treballant la coexistència 

La candidata de Cs té 48 anys, viu a Can Sant Joan i 
és advocada penalista especialitzada en violència de 
gènere. Nascuda a Santa Cruz de Tenerife, va arribar a 
Catalunya el 2003 i es va establir al municipi fa més de 
10 anys. Del Pino és regidora en l’oposició des del 2019 
i membre de l’executiva del partit.

Angelina del Pino, Cs

‘Volem el millor nivell 
d’eficiència en la gestió’

Pilar Abián ‘Som un partit centralista, 
disposat a pactar amb qui 
consideri per afrontar les 
necessitats del municipi’

Del Pino és actualment regidora de Cs a l’oposició M Manzano
laveu.cat

La Veu de Montcada i Reixac 1a quinzena Maig 2023
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Hem volgut refrescar la llista sumant 
perfils diferents i intentant aglutinar 
totes les inquietuds que hi ha al nos-
tre municipi. Al número 2 m’acom-
panya Cristian Hernández, una per-
sona que coneix el partit en haver 
format part d’anteriors candidatures. 
Sonia Cuerva (3) està vinculada al 
FB Montcada, Javier Sinobas (4) és 
operari i José Juan Domínguez (5) és 
veí del Bosc d’en Vilaró. I en especial, 
vull destacar Ana Pellicer (6), amiga i 
actual portaveu del grup i el motiu pel 
qual em presento com a candidata.

entre conductors, vianants, ciclistes 
i gent que va en patinet.

Quines són les seves propostes en 
polítiques socials?
Reconec que la feina que ha fet l’Ajun-
tament en temes socials ha estat bo-
na. És un treball, però, que s’ha de 
mantenir i d’ampliar. S’ha d’ajudar la 
gent perquè en aquest país, conciliar i 
treballar és molt difícil, només alguns 
funcionaris i els empleats d’algunes 
empreses poden combinar el seu tre-
ball amb les seves funcions de pare o 
mare, per això l’índex de natalitat és 
tan baix. Cal que l’administració aju-
di en tot allò que pugui. Un exemple 
concret, a la piscina municipal, no 
s’aplica el descompte a famílies mo-
noparentals. D’altra banda, també vo-
lem ajudar la gent gran amb la cons-
trucció d’una residència municipal. Hi 
ha moltes persones que no es poden 
permetre una de privada per manca 
de recursos. Això m’entristeix molt. 

Ens pot concretar els objectius fixats 
per Cs en l’àmbit econòmic?
Nosaltres no tenim intenció d’incre-
mentar el gravamen de l’IBI, contràri-
ament volem mantenir-lo en el mínim 
legal. El que pensem que cal explotar 

és el tema dels polígons industrials 
perquè empreses del sector tecnològic 
i de noves vies del desenvolupament 
vinguin a instal·lar-se al municipi, 
aportant més ingressos a la ciutat. 
I, d’altra banda, promoure una base 
formativa tant als instituts com a les 
activitats extraescolars dels col·legis 
del nostre municipi, amb classes de 
robòtica i programació per tal perpa-
rar els joves per nodrir les empreses 
creant un bon planter tecnològic. Pel 
que fa a la pressió fiscal, mantenir-la 
en el 0,4 permet que les persones pu-
guin disposar de més diners per gastar 
al comerç local, que està deixat. Els 
comerciants estan insatisfets, volen 
que es facin més activitats com fires o 
concerts per donar vida al carrer. Des 
de Cs, tenim com a objectiu revitalit-
zar el comerç de proximitat.

Altres punts destacats del seu pro-
grama que no hagi dit? 
Volem potenciar la seguretat ciuta-
dana amb la instal·lació de càmeres 
al carrer que ajudin la Policia Local 
i els Mossos. Aquest municipi està 
tan fraccionat urbanísticament, que 
el treball dels agents es veu limitat. 
També volem l’activació del sistema 
Viogén per actuar contra la violència de 

gènere, en coordinació amb diferents 
cossos de seguretat i administracions. 
Al Ple de l’Ajuntament vam presen-
tar una moció per incorporar-nos a 
aquest programa que va ser aprovada 
per majoria, però que finalment no 
s’ha implementat amb l’excusa que 
els Mossos tenen la competència en 
aquest àmbit. Jo crec que és important 
entrar a formar part de sistema Viogén 
perquè permet formar policies locals 
en aquesta temàtica i treballar coor-
dinadament. És una eina que ajuda els 
agents a fer la seva tasca i que la seva 
gestió sigui més eficient.

Quines són les seves expectatives 
de vot? 
Nosaltres aspirem a ser decisius. Que 
en finalitzar la nit del 28, altres for-
macions ens truquin i ens diguin que 
volen parlar amb nosaltres. Aspirem 
a mantenir com a mínim els tres regi-
dors que tenim actualment i a sumar, 
fins i tot, un quart regidor.

‘Aspirem a ser decisius, a que 
vulguin parlar amb nosaltres 
per formar govern i també 
a mantenir o ampliar 
el nombre d’edils’

La candidata parla  
de la seva llista

De dilluns 22 de maig 
a dijous 22 de juny, 

de dilluns a divendres, 
de 20.30 a 00.30 h

A LA BIBLIOTECA ELISENDA
DE MONTCADA 2023

AULES 
D’ESTUDI 

NOCTURN
(Excepte el 5 de juny, tancat per Festa Major)

BIBLIOTEQUES 
de Montcada i Reixac

La Veu de Montcada i Reixac 1a quinzena Maig 2023
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Quines són les seves motivacions 
per presentar-se a l’Alcaldia?

A Junts per Montcada el que ens mo-
tiva és que les coses passin. Portem 
molt de temps que estem ancorats en 
un no res, per dir-ho d’alguna ma-
nera. Creiem que ens hem de posar al 
capdavant d’una opció municipal per 
aconseguir precisament això, que les 
coses passin, que Montcada se situï 
en l’espai que es mereix i necessita, 
tant socialment com econòmicament. 
Compto amb l’experiència d’haver estat 
regidora a l’oposició i, per tant, conec 
l’administració, com es treballa, com 
es fan les coses i quines són millorables. 

Concreti els eixos del seu programa.
Nosaltres hem plantejat un enfoca-
ment una mica diferent respecte el que 
és un programa electoral. Els eixos van 
des de les persones i les possibilitats de 
millora, al país i, finalment, al plane-
ta. S’han de fer polítiques municipals 
amb visió àmplia, que repercuteixen 
en una millora i un futur possible per 
al planeta. No creiem que ara mateix 
el municipi necessiti grans projectes, 

sinó millorar el seu dia a dia i canviar la 
perspectiva negativa actual en positiva. 
Ens hem fixat objectius molt concrets, 
com defensar la construcció de l’hos-
pital Ernest Lluch, i tenim prioritats 
com ara el soterrament de l’R2. Aquest 
és un reflex del que haurien de ser els 
projectes de ciutat, el treball conjunt 
de tots els partits i de la societat civil, 
deixant de banda les diferències. El 
tema de l’atur també ens preocupa. I, 
d’altra banda, volem contribuir a fer 
una àrea metropolitana i una Barcelona 
més potents i una Catalunya que pugui 
arribar a ser indepedent algun dia.

Parlem d’urbanisme. Quin és el model 
de ciutat pel que aposta Junts?
Nosaltres confiem que el soterrament 
de l’R2 provoqui un canvi de perspec-
tiva de la ciutadania. Les infraestruc-
tures, tant viàries com ferroviàries, no 
les hem de veure en negatiu, sinó com 
una oportunitat. Tenim molts polígons 

La candidata de Junts per Montcada té 53 anys, 
és veïna de Terra Nostra i treballa en una empresa 
dedicada a la rehabilitació d’edificis. Aquesta és la 
primera vegada que opta a l’Alcaldia. Sánchez va ser 
regidora en l’oposició per CiU durant l’anterior mandat, 
des del novembre del 2016 fins al maig del 2019. 

Montse Sánchez, Junts

‘Ens presentem per fer que 
a Montcada passin coses’

Pilar Abián ‘Les infraestructures que 
ens travessen no les hem de 
veure en negatiu, sinó com 
una oportunitat’

Sánchez va ser regidora de CiU a l’anterior mandat M. Manzano
laveu.cat
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Hem aconseguit conformar un equip 
de persones implicades, amb una 
voluntat de servei i ganes de canviar 
la situació del municipi. Es tracta de 
gent que prové d’associacions de 
veïns, entitats com Càritas, el món 
de l’emprenedoria, de la sanitat... En 
definitiva, persones que tenen una 
consciència molt profunda de país 
i que defensen el nostre projecte. El 
100% som de Montcada i coneixem 
les necessitats dels veïns, contrària-
ment a d’altres llistes oportunistes, 
fetes amb gent de fora. 

i hem de ser capaços de treure’n rendi-
ment econòmic, perquè pugui revertir 
en una millora, tant des del punt de 
vista urbanístic com de les perspec-
tives d’habitatge. L’Ajuntament ha 
de liderar les polítiques, tant de cons-
trucció de nous edificis per a gent jove 
i amb dificultats econòmiques, com 
de regeneració dels habitatges que ja 
existeixen a través de programes com 
el Domus. Juntament amb això, també 
ens preocupa el problema de l’ocupa-
ció delinqüencial, creiem que avui dia 
hi ha eines per poder-lo atacar. I en el 
cas d’ocupacions no delinqüencials, 
cal donar als afectats una perspecti-
va de futur i buscar solucions que no 
s’allarguin en el temps. D’altra banda, 
apostem per recuperar la taula de medi 
ambient per millorar el compromís de 
la població amb el seu medi natural.

Quines són les seves propostes en 
polítiques socials?
Una de les prioritats és tenir uns ser-
veis sanitaris de qualitat i, per això, 
ens fixem com a objectiu la defensa de 
l’hospital Ernest Lluch, un projecte que 
ens motiva com a millora per al muni-
cipi. També apostem per fer el mapa de 
l’amiant a tot el municipi, per afron-
tar un problema de salut i de millora 

dels edificis, tant públics com privats. 
D’altra banda, pensem que hem de fer 
un esforç molt gran amb les empreses 
per intentar reduir la taxa d’atur tan 
gran que tenim. Sense una economia 
sanejada i sense feina per a la gent, no 
podem aspirar a res. La justícia social 
sempre ha d’anar acompanyada de la 
justícia econòmica. 

Ens pot concretar els objectius de 
Junts en l’àmbit econòmic?
Com a independentistes, creiem que 
una bona gestió municipal ens acosta 
al país que volem. D’acord amb els 
estudis que tenim a JxC, en una Ca-
talunya independent cada municipi 
tindria un 3% més de pressupost del 
que té en l’actualitat, l’espoli fiscal no 
existiria i el PIB repercutiria en una 
millora per a tota la nostra població i 
això es podria reflectir en una política 
municipalista, seriosa, compromesa i 
una capacitat gestora brutal. Pel que 
fa a les finances de què disposa avui 
dia l’Ajuntament, creiem que té prou 
pressupost per assumir coses que ara 
no estan fetes com la neteja, la segu-
retat, la vigilància… El que sí ha fet 
molt bé l’actual govern és aprofitar 
els programes de la Diputació i l’AMB 
per fer determinades polítiques i ac-

cions municipals. Per a nosaltres, una 
altra font de recursos ha de sortir de 
la col·laboració público-privada en-
tre administració i empreses. Tenim 
grans empreses al municipi amb les 
que es pot treballar per fer plans lo-
cal d’ocupació o de reinserció per a 
la gent que està deixant els estudis 
massa d’hora. 

Quines expectatives de vot té JxM?
Confiem a ser decisius i tenir repre-
sentació de nou al govern perquè 
Montcada torni a ser la ciutat brillant 
que ha de ser. Pel que fa a pactes, no-
més arribaríem a acords amb aquelles 
forces que estiguin disposades a parlar 
de futur per tenir un municipi pròsper 
que faciliti la vida a tots els ciutadans. 
Mai pactarem amb una força que si-
gui xenòfoba, racista, masclista i que 
defensi unes polítiques antidemocrà-
tiques, tot i que aprofiti el sistema 
democràtic per poder presentar-se 
a les eleccions. 

‘Confiem a ser decisius i tenir 
representació al nou govern 
municipal perquè Montcada 
torni a ser la ciutat brillant 
que ha de ser’

La candidata parla  
de la seva llista

La Veu de Montcada i Reixac 1a quinzena Maig 2023
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Quines són les seves motivacions 
per tornar-se a presentar a l’Al-

caldia?
La meva motivació és personal. Crec 
que el nostre municipi necessita un 
altre aire i els barris, més suport. Ne-
cessitem que s’incorpori a l’Ajunta-
ment una força política d’àmbit exclu-
sivament municipalista. Formada per 
veïns i veïnes que miren pel benestar, 
l’interès i el progrés sostenible de 
Montcada i Reixac, des d’un prisma 
absolutament local. Som un partit po-
lític jove, però amb una qualitat que 
no té la resta, no som sucursals de 
ningú, no tenim cap mena de motxilla 
ni el paraigües d’un partit superior. 
Ens enfoquem només en Montcada 
i Reixac.

Concreti els eixos del seu programa.
Són la millora substancial de la sanitat 
pública montcadenca i qüestions del 
dia a dia, com la neteja, la seguretat i 
la relació amb el nostre teixit associatiu, 
peça fonamental. També tenim altres 
temes recurrents com la incinerado-
ra-cimentera o la situació del Bosc 

d’en Vilaró. Recuperar les urgències 
nocturnes és un dels punts primor-
dials perquè també podríem tornar 
a tenir les farmàcies de torn a la nit, 
un servei que considerem bàsic. Però, 
per a nosaltres, el que hem de millorar 
és el dia a dia, que en aquests últims 
mandats s’ha vist degradat. Ens pre-
ocupa la neteja viària, sabem que no 
és fàcil gestionar un municipi com el 
nostre, amb la seva idiosincràsia i la 
seva ubicació geopolítica. Estem en 
un lloc important i considerem que 
no estem aprofitant aquesta posició. 

Parlem d’urbanisme. Quin és el mo-
del de ciutat pel qual aposta Vivim?
Tenint en compte que tenim a les por-
tes el soterrament de l’R2, proposem 
crear a la Regidoria d’Habitatge una 
oficina ciutadana per monitorar qual-
sevol incidència a conseqüència de les 
obres. Si finalment el projecte s’exe-
cuta, serà una intervenció llarga de 

El candidat de Vivim Montcada i Reixac té 50 anys, viu 
a la Ribera i és formador en informàtica i productor 
audiovisual. Fundador d’Unió Musical Montcada i 
del col·lectiu d’internautes i ex-militant del PSC, és 
la segona vegada que Ruiz es presenta a l’Alcaldia. Fa 
quatre anys la seva llista no va obtenir representació.

Rafa Ruiz, Vivim 

‘Som municipalistes, només 
ens enfoquem en Montcada’

Pilar Abián ‘Som un partit polític jove 
amb una qualitat que no 
tenen la resta, no som cap 
sucursal de ningú’

Ruiz no ha estat mai càrrec públic Mario Manzano
laveu.cat
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sis anys i molt complicada. Obrir en 
canal territori –quan recordem que el 
projecte inicial parlava de fer l’obra en 
tuneladora– provocarà moltes molès-
ties i potser, esquerdes. Un altre tema 
urbanístic que portem al programa 
és el Bosc d’en Vilaró. Si arribem a 
governar, per a nosaltres serà un barri 
més, tot i no tenir reconeixement legal. 
També volem rescatar el projecte per 
connectar la C-17 amb la carretera de la 
Roca, que està en algun calaix des de fa 
anys. Segons sabem, aquest projecte era 
una realitat en paper i anava de la mà 
del trasllat Valentine. Si s’executés, eli-
minaríem el trànsit intern des del pont 
de la carretera de la Roca fins a final del 
Pla d’en Coll. I una altra de les nostres 
prioritats és crear habitatge social. Un 
estudi de la Diputació diu que, des del 
2011, només s’ha creat 1 pis de protecció 
oficial al municipi. 

Quines són les seves propostes en 
polítiques socials?
Necessitem que les nostres entitats 
estiguin actives i els volem donar tot 
el suport per als seus projectes. Hem 
de lliurar la ciutat a qui la viu. També 
tenim un projecte que vam presen-
tar al 2019 per a la creació d’una ad-
ministració única de finques, amb la 

supervisió de la Regidoria d’Habitatge. 
Sabem que hi ha moltes comunitats 
que no estan constituïdes ni tenen esta-
tuts i pateixen molts problemes de mo-
rositat i de convivència, especialment 
als barris de la Ribera i Can Sant Joan, 
els que tenen l’índex de vulnerabilitat 
més elevat. Per millorar la seguretat 
en aquests veïnats, proposem obrir-hi 
alguna oficina fixa de la Policia Local. 

Ens pot concretar els objectius del 
seu programa en l’àmbit econòmic?
Obtenir més ingressos no és el que ens 
preocupa, sinó gestionar i verificar el 
que es gasta. En vuit anys, el govern 
ha gestionat uns 320 milions d’eu-
ros, llenço la pregunta a la ciutada-
nia: Quines millores s’han fet? No s’ha 
presentat cap informe seriós de gestió. 
No és la quantitat, sinó la manera de 
gastar. Nosaltres no malbaratarem els 
diners. Hi ha projectes als quals no els 
veiem cap sentit. El paviment interac-
tiu que es va fer a la plaça de l’Església 
va costar 46.000 euros i no es fa servir, 
ni ningú el va demanar. Qualsevol pro-
jecte que es faci hauria de passar pel 
veïnat per a la seva consulta, anàlisi i 
aprovació. Hi ha hagut obres electo-
ralistes que s’han fet sense comptar 
amb ningú. 

L’absència d’aliances fora del mu-
nicipi pot ser un hàndicap?
No, contràriament podem anar a 
demanar el que vulguem a qualsevol 
administració perquè som amics de 
tothom i, especialment, d’aquells que 
volen que Montcada avanci. Tenim 
exemples propers de llistes muni-
cipalistes que funcionen. A Terrassa 
governa Tot per Terrassa i la Plata-
forma Ciutadana per Barberà també 
va tenir responsabilitats de govern en 
l’anterior mandat.

Quines són les seves expectatives 
de vot? 
Tenim una sensació molt bona. Fa 
quatre anys vam crear Vivim del no-
res, només tres mesos abans de les 
eleccions i 658 persones ens van donar 
la seva confiança. La nostra previsió 
és poder entrar amb molta força en el 
proper Ple per establir uns paràmetres 
propis i aplicar el municipalisme de 
manera total.

‘Qualsevol projecte que es 
faci, hauria de passar per 
la consulta i l’aprovació del 
veïnat. Hi ha hagut obres que 
no han comptat amb ningú’

Estic molt content. La gent ha vin-
gut a la llista per pròpia voluntat 
i és una candidatura preparada. 
Tenim un enginyer, un arquitec-
te tècnic, una advocada, una per-
sona del sector farmacèutic, gent 
del teixit social molt potent i molt 
compromesa amb el municipi. La 
mitjana d’edat dels integrants és 
de 40 anys. Estic molt satisfet de 
poder presentar una candidatura 
de persones preparades i que han 
entès què és el municipalisme, úni-
cament i exclusivament.

El candidat parla  
de la seva llista

La Veu de Montcada i Reixac 1a quinzena Maig 2023
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Q uines són les seves motivacions 
per presentar-se a l’Alcaldia?

Perquè em crec Montcada i Reixac. Es-
tem en una ciutat que té un potencial 
i una gent extraordinaris. Des de fa 15 
anys visc aquí i he après molt d’aques-
ta ciutat. Quan algú aspira a ser l’al-
calde s’ha de creure la seva ciutat i jo 
me la crec i crec que aquest municipi 
pot donar molt més de si que no pas 
el que tenim avui dia.

Concreti els eixos del seu programa. 
El programa és fruit d’escoltar la gent. 
Quan vaig ser nomenat president del 
PP Montcada, vaig fer un correu mas-
siu a totes les associacions de veïns, 
entitats esportives i culturals i em vaig 
presentar per intentar reunir-me amb 
tots aquells que em van voler rebre. A 
partir d’escoltar els problemes de ca-
dascuna de les entitats i associacions, 
hem començat a elaborar el programa 
electoral. No el tenim tancat, perquè 
és cert que en una ciutat com Mont-
cada, amb tantes debilitats, costa fer 
un programa electoral en poc temps 
i, sobretot, tenint en compte que hi 

ha entitats que ni ens han contestat. 
Però, en definitiva, el que volem és 
transparència i no fer el programa 
del Partit Popular, sinó el de la gent 
de Montcada i Reixac. Els seus pilars 
fonamentals són els problemes socials 
i l’economia, sobretot, els llocs de tre-
ball, la neteja i la seguretat. Especial-
ment, aquest últim preocupa tant a les 
associacions de veïns, com de comer-
ciants. Ara mateix, estem en la ràtio 
de policies locals, però necessitem 
més recursos i tenir més comunicació 
amb els efectius de seguretat. Pro-
posem crear patrulles mixtes de la 
Policia Local i dels Mossos, aprofitant 
que tenim una comissaria del cos a 
Montcada. Aquest és un dels punts 
del nostre programa electoral.

Parlem d’urbanisme. Quines són les 
seves propostes?
Fonamentalment, eliminar les obres 
electoralistes. Estem acostumats que, 

El candidat del PP té 47 anys, viu a Terra Nostra i és 
empresari del sector de l’hostaleria. Zambrana no 
ha tingut fins ara projecció pública a la localitat, on 
resideix des de fa 15 anys, però ha estat regidor a 
l’Ajuntament de Palau-Solità i Plegamans i també  
al de Santa Coloma de Gramanet.

David Zambrana, PP 

‘Estem en una ciutat amb 
un potencial extraordinari’

Pilar Abián ‘Crec en aquest municipi 
i crec que pot donar molt 
més de si que no pas el 
que tenim avui dia’

Zambrana ha estat edil fora del municipi M.Manzano
laveu.cat
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Es tracta de gent de la ciutat arre-
lada al municipi, molt vinculada al 
món de l’empresa, amb gent gran 
i joves. He intentat fer una llista 
integrada a Montcada i Reixac i no 
ha estat gaire complicat. Afortuna-
dament, aquest últim any ha estat 
positiu per al PP, les nostres sigles 
sumen, ja que estem en un punt 
de moderació. Entenem que en la 
política municipal, autonòmica i 
estatal a la gent li falta un punt de 
confiança i tot apunta que aquesta 
confiança la dona el Partit Popular.

quan arriben les eleccions, es comen-
cen a fer totes les obres de la ciutat. 
Això no pot ser, el projecte urbanístic 
ha de ser de quatre anys i ens ha de 
permetre que la nostra ciutat evolu-
cioni. Si la ciutadania em dona la seva 
confiança, jo els hi garanteixo que 
les obres electoralistes s’acabaran. 
Començarem a treballar des del 29 
de maig per aquesta transformació 
urbanística. I un dels pilars que pre-
sento és el model de Santa Coloma i 
la seva riera, que és espectacular. Per 
què a Montcada no podem tenir aquest 
mateix cor urbanístic i verd? Recor-
do que no fa molt de temps una de 
les associacions de veïns em deia que 
això té un cost molt alt. És clar! Sí que 
és molt costós, ja que no és una obra 
fàcil ni gratuïta, però podem cercar 
fons europeus, estatals, de la Dipu-
tació o recursos propis perquè serà un 
avenç per a Montcada com ho serà el 
soterrament de l’R2, que forma part 
de la transformació del municipi i que 
també requereix una inversió elevada. 

Quines són les seves propostes per 
afrontar les problemàtiques socials?
Els problemes socials són endèmics 
arreu, no només al nostre municipi. 
Crec que no els pot resoldre un sol 

partit, hauria d’haver un consens per 
part de totes les forces polítiques per-
què, quan un es dedica a la política, vol 
sempre el que convé a la ciutadania. 
Seria molt hipòcrita dir que el PP li-
derarà els problemes socials que hem 
d’afrontar totes les forces polítiques. 
Per tant, on posem el focus? A tots, a 
totes i a tot. 

Ens pot concretar els objectius del 
seu programa en l’àmbit econòmic?
Des del PP, sempre abanderarem 
la baixada d’impostos. Una de les 
qüestions que plantegem en el nos-
tre programa econòmic per a la ciutat 
és taxa zero per a tots aquells joves 
emprenedors que vulguin obrir el 
seu negoci a Montcada. Això no vol 
dir, però, oblidar aquells que ja te-
nen el seu negoci a la nostra ciutat, 
seria molt injust de fer un programa 
només per aquells que volen venir. 
També proposem zero taxes per a tots 
aquells negocis que van demanar els 
crèdits ICO per culpa de la pandèmia. 
Si baixo la pressió fiscal a l’empresari, 
a l’autònom i a l’emprenedor el que 
estic fent és donar-los una oportuni-
tat perquè puguin créixer encara més 
i generar llocs de treball. Aquesta és 
la idea econòmica perquè Montcada 

prosperi, avanci i sigui un diamant 
en brut que, entre tots, hem de po-
lir. No podem tenir una taxa d’atur 
com l’actual. Si no m’equivoco, sóm 
la tercera població amb més aturats 
del Vallès Occidental i això que tenim 
més de 12 polígons industrials. Des del 
PP farem unes polítiques econòmiques 
favorables per rebaixar aquesta taxa 
d’atur i ser atractius per a aquells que 
vulguin obrir aquí el seu negoci, per 
als joves que volen ser emprenedors, 
per als autònoms... 

Quina és l’expectativa de vot del PP 
en aquestes eleccions?
No ho sé, m’encantaria que l’electorat 
em donés la seva confiança per crear 
govern i poder ser l’alcalde. La sen-
sació a priori és molt bona, crec que 
la gent té ganes d’un canvi. El PP ha 
començat a pujar de nou, perquè hi ha 
una nova il·lusió i la nostra moderació 
està calant entre la ciutadania. Em 
quedo amb això.

‘Farem polítiques 
econòmiques per incentivar 
l’obertura de nous negocis i 
reduir l’elevada taxa d’atur 
que té el municipi’ 

El candidat parla  
de la seva llista
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Cuida Montcada, cuida lo tuyo
Santiago Hernández, Candidato de VOX a la Alcaldía de Montcada i Reixac

Quines són les seves motivacions 
per presentar-se a l’Alcaldia?

La meva motivació és voler aportar 
el meu granet de sorra per millorar 
la vida dels meus veïns. No descan-
so tranquil veient la degradació dels 
nostres carrers a la que ens està por-
tant la nostra alcaldessa. Necessitem 
revertir aquesta situació ja i crec que 
amb el meu equip i la meva motivació 
ho podem aconseguir. Malgrat no tenir 
experiència política i sabent la res-
ponsabilitat que implica, m’ho prenc 
com una obligació moral. 

Concreti els eixos del seu programa.
Tenim pocs objectius, però són els 
que veiem que preocupen la gent de 
Montcada. La família, l’economia, la 
seguretat i els serveis públics serien 
els eixos més importants. D’acord amb 
el nostre eslògan ‘Cuida Montcada’, 
farem una política que comença pel 
més senzill, per valorar els nostres 
carrers, veïns, barris i per respectar 
la nostra cultura i costums. Farem el 
possible per cuidar i fer créixer el nos-
tre municipi.

Parlem d’urbanisme. Quin és el mo-
del de ciutat pel qual aposta Vox?
Actualment es criminalitza la gent que 
porta el cotxe a tot arreu i nosaltres 
creiem que això ho hem de revertir. Els 
carrers són el que són i la gent neces-
sita el cotxe per anar a treballar i poder 
aparcar a prop de casa. No pot ser que 
es redueixin les places d’aparcament, 
com ha passat a Can Sant Joan. Hau-
ríem de mantenir-ne el màxim i, a 
partir d’aquí, anar fent plans de futur 
per resoldre això. 

Quines són les seves propostes en 
polítiques socials?
Montcada és un dels municipis amb 
més pobresa del Vallès Occidental. 
Presumir de donar molta ajuda social 
és presumir de tenir molta població 
en situació precària i això és un fracàs 
de gestió. La gent no vol viure d’aju-
des, la gent vol una feina digna, no 
sentir-se asfixiada pels impostos. En 

El candidat de Vox Montcada té 58 anys i viu al barri 
de Terra Nostra. És professional autònom del sector 
de l’automatització industrial i desenvolupament 
de processos a la indústria tèxtil, metal·lúrgica i 
alimentària. Afiliat al partit des del 2018, no ha 
desenvolupat cap activitat política fins a l’actualitat. 

Santiago Hernández, Vox Montcada

‘Necessitem revertir  
la situació del municipi’

Pilar Abián ‘Farem una política que 
valori els nostres carrers, 
veïns i barris i respecti 
la nostra cultura i costums’

Hernández no ha estat en política activa fins ara M Manzano
laveu.cat
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L’equip de Vox Montcada no és nou, 
és sòlid i el més important és que tots 
som de Montcada. No hem tingut cap 
problema per confeccionar la llis-
ta, donat que creiem que la política 
comença en el municipi. Tenim des 
de gent amb experiència política a 
nivell municipal, fins a mestresses 
de casa, tota una representació de 
la societat actual. No em centraré 
en cap nom concret, però són veïns 
de tots els barris i de tota mena de 
classe i condició, gent treballadora 
i compromesa amb el projecte.

‘La ciutadania està apostant 
per un canvi real i entenem 
que la nostra expectativa  
de vot és molt millor que  
la de fa quatre anys’

El candidat parla  
de la seva llista

definitiva, la gent vol arribar a final de 
mes. Un altre tema que creiem que és 
molt important i preocupant és el de 
les barraques del Besòs. Vox ja va de-
nunciar al Parlament de Catalunya la 
indigna situació en la que viuen aques-
tes famílies i seguirem exigint que se 
les doti d’aigua potable i llum, mentre 
s’estudia un pla de recol·locació en ha-
bitatges de protecció oficial. Crec que 
és una vergonya que l’alcaldessa doni 
l’esquena a la indigna situació que es 
viu allà. No dic que sigui un tema fàcil 
però, sense cap mena de dubte, és la-
mentable la falta de voluntat política 
per resoldre el problema. Les políti-
ques que s’han fet des de l’Ajuntament 
no són d’emergència per acabar amb 
aquesta situació, sinó a llarg termini.

Ens pot concretar els objectius fixats 
per Vox en l’àmbit econòmic?
Els recursos econòmics sempre seran 
escasos però, més que incrementar 
ingressos, volem baixar les despeses. 
Sabem que hi ha un deute important, 
però creiem que es pot administrar 
molt millor. Després de la pandèmia, 
la gent necessita ajuda i una de les 
maneres de fer-ho és baixant impos-
tos. D’altra banda, Montcada és una 
ciutat industrial amb uns 10 polígons, 

però tenen unes infraestructures anti-
gues i aquest és un dels motius que 
moltes empreses marxin. Hem de fer 
polítiques que atreguin les empreses 
per crear llocs de treball, amb boni-
ficacions fiscals. Altres vies per in-
crementar els ingressos són la venda 
de solars i propietats municipals que 
no s’utilitzen o reconvertir-les per 
a ús de la ciutadania. També volem 
augmentar el nombre de comerços 
locals en la ciutat. Per això, crearem 
una línea directa d’ajudes per al sec-
tor, aplicarem bonus descompte per al 
consum de proximitat i implementa-
rem un pla d’ajudes per a la conser-
vació de petits comerços als nostres 
barris, mitjançant incentius per man-
tenir l’activitat i la feina, facilitant el 
relleu generacional.

Altres punts destacats del seu pro-
grama que no hagi dit? 
Des de Vox Montcada volem elimi-
nar les zones de baixes emissions tan 
ràpid com sigui possible. Som una 
ciutat plena d’indústria i de treba-
lladors autònoms que necessiten la 
seva furgoneta per anar a la feina i 
que no tenen recursos per canviar el 
cotxe. Ens estan portant a una deri-
va que ens està enfonsant i no anem 

enlloc, però encara estem a temps de 
reconvertir això. També volem dotar la 
Policia Local de mitjans per fer front 
a l’augment de la delinqüència i l’in-
civisme al municipi amb la creació de 
patrulles de proximitat. No és normal 
que els veïns de la urbanització Bosc 
d’en Vilaró o de Terra Nostra s’hagin 
d’organitzar per combatre l’ocupació 
i els robatoris. Hem de potenciar i do-
tar de mitjans la policia. S’ha de posar 
sobre la taula la manca de personal i 
de recursos al cos.

Quines són les seves expectatives de 
vot? 
Vox és el partit que més ha crescut en 
aquestes eleccions. A Catalunya s’ha 
passat de 28 candidatures el 2019 a 
82 i a tot Espanya, de 752 a 1.936. La 
ciutadania està apostant per un can-
vi reial, per cuidar el que és nostre, 
d’aquí el lema de la campanya. L’ex-
pectativa de vot és molt millor que la 
que teníem fa quatre anys.

Dimecres 17 de maig, a les 19.30 h
Davant de la Casa de la Vila
Penjada de banderes i lectura del manifest 
contra la LGTBIfòbia

Dia 30 de maig, de 17 a 19 h
Casa de la Vila
Cinefòrum documental: La generación silenciosa
Documental sobre memòria històrica LGTBI

Dimarts 6 de juny, de 17.30 a 19.30 h
Centre Cívic La Ribera
Cinefòrum: De viva veu
Selecció de curtmetratges sobre diversitat 
afectivo-sexual 

Dissabte 20 de maig de 2023, de 10.30 a 12 h

Taller: 
Producció d’aromes

INSCRIPCIONS FINS AL 15 DE MAIG A:
politiquesinclusio@montcada.org

Places limitades

Una pràctica habitual als horts ecològics és la 
plantació de plantes aromàtiques per diferents 
usos, ja sigui com a atraients o repel·lents d’in-
sectes, o per aprofitar les flors per fer infusions, 
bosses d’olors o preparats.
En aquest taller les persones participants po-
dran conèixer el procés de destil·lació de plantes 
aromàtiques per obtenir-ne essències (concre-
tament hidrolats, aigua amb essències). També 
veurem l’aplicació i ús d’aquestes essències, ja 
sigui directament amb aromateràpia o mitjan-
çant preparats com sabons i colònies.

Hort comunitari
M A S  D U R A N

(Parc de la Llacuna)

Porteu el vostre recipient i us 
emportareu una mostra d’essències!

Programa d’activitats

17 DE MAIG 
DIA CONTRA 
LA LGTBIFÒBIA

2023
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La Rasa de Mas Rampinyo acollirà 
una trentena de pisos de lloguer social
L’Ajuntament rep un ajut d’1,2 milions de la UE per finançar una part de la construcció

L’Ajuntament ha rebut una 
subvenció d’1,2 milions 

d’euros dels fons Next Ge-
neration que atorga la Unió 
Europea que es destinaran a 
finançar una part de la cons-
trucció d’una trentena d’ha-
bitatges en règim de lloguer 
social en dues finques de pro-
pietat municipal. Aquestes 
parcel·les, situades a La Rasa 
de Mas Rampinyo, podrien 
acollir dues promocions de 
16 habitatges cadascuna.

La intenció de l’Ajunta-
ment és adjudicar les obres 
a fundacions sense ànim 
de lucre perquè s’encarre-
guin de la seva construcció i 
posterior gestió. Aquest pro-
jecte es fa amb el compromís 
de destinar, com a mínim, el 
25% dels habitatges a joves 
menors de 35 anys i un altre 
25% per a contingències es-
pecials, com casos de meses 
d’emergència, discapacitats 
intel·lectuals i col·lectius vul-
nerables amb risc d’exclusió 
social, entre d’altres.

Tercera promoció
L’Ajuntament està a l’espera 
de saber si podrà obtenir una 
altra subvenció del fons Next 
Generation que permetria im-
pulsar una tercera promoció 
amb 55 habitatges més en 
règim de lloguer social. Amb 

aquest objectiu, el darrer Ple 
de l’Ajuntament, reunit el 27 
d’abril a la Casa de la Vila en 
l’última sessió ordinària del 
mandat, va aprovar la desa-
fectació d’un terreny de pro-
pietat municipal, situat també 
a La Rasa, per tal que es pugui 
cedir el dret de construcció 
a una entitat sense ànim de 
lucre.

La regidora d’Habitat-
ge, Jessica Segovia (ECP), 
va manifestar durant el Ple 
la seva satisfacció per po-
der impulsar una promoció 
d’habitatge de protecció ofi-
cial al municipi, fet que no es 
produeix des de l’any 2010. 
Per la seva banda, l’alcaldes-
sa, Laura Campos (ECP), va 
remarcar que “l’actual mo-
ment d’emergència habita-
cional justifica que s’hagin 
delegat en la Junta de Govern 
Local totes les accions ne-
cessàries per obtenir a temps 
la subvenció europea”.

Laura Grau Redacció

Últim Ple ordinari

Els terrenys on es construiran els pisos, a La Rasa de Mas Rampinyo M. Azañedo

El govern vol adjudicar 
les obres a fundacions 
perquè s’encarreguin 
de l’edificació i la gestió

Dijous 18 de maig, a les 19 h
Auditori Municipal

•  Presentació del programa 
d’activitats

•  Veredicte i lliurament  
de premis del Concurs  
de Cartells i del Premi  
de Pintura

Festa Major  
Montcada i Reixac 2023

El consistori està a 
l’espera d’una altra 
subvenció per impulsar 
una tercera promoció 
a la mateixa zona amb 
55 habitatges més

Altres punts tractats al Ple 
ordinari d’abril van ser 
l’aprovació inicial de la mo-
dificació puntual del canvi 
de planejament a l’àmbit de 
Montcada Nord, en el límit 
amb la Llagosta, amb l’ob-
jectiu de resoldre el litigi que 
es manté amb el municipi veí 
arran el trasllat de la fàbri-
ca Valentine, l’any 2009, del 
centre del nucli urbà mont-
cadenc al polígon Can Milans. 

Un altre canvi de planejament 
aprovat inicialment va ser el 
que afecta l’àmbit del Turó 
de la Vista Rica, al centre del 
nucli urbà. El PGM del 1976, 
actualment vigent, plante-
ja unes servituds en l’àmbit 
de viabilitat que perjudica 
sobretot els propietaris del 
carrer Sant Sebastià –obli-
gats a recular les seves faça-
nes si fan obres– i que, amb 
el canvi proposat, quedaran 

eliminades. La modificació 
del planejament també per-
metrà l’Ajuntament adqui-
rir zones verdes en mans de 
particulars i evitar el perill 
d’expropiacions forçoses. 
El Ple també va aprovar per 
unanimitat el projecte exe-
cutiu de reurbanització del 
carrer Domingo Fins, un cop 
estudiades i acceptades algu-
nes de les al·legacions que ha 
presentat el veïnat. PA

Canvis de planejament a Vista Rica i Can Milans
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L’ocupació de noves barraques ja 
s’estén a la pollancreda de Reixac
Les entitats mediambientals fan un crit d’alerta per salvar aquest espai d’alt valor ecològic

Pla de Besòs

El barraquisme al Pla de 
Besòs segueix creixent. En 

els últims vuit mesos, l’ocu-
pació ha arribat ja fins a la 
pollancreda de Sant Pere de 
Reixac, últim bosc de ribera 
del riu Besòs abans de la seva 
desembocadura, amb un alt 
valor ecològic. Aquest espai 
natural, ubicat entre el torrent 
de Reixac i el límit amb el ter-
me municipal de Sant Fost de 
Campsentelles, fa les funcions 
de corredor biològic entre el 
riu i la serralada de la Marina.

Les entitats ecologis-
tes han fet un crit d’alerta 
davant d’aquesta situació. 
“Estem especialment pre-
ocupades perquè veiem que 
ens quedarem sense la po-
llancreda, un espai amb una 
gran biodiversitat i on niuen 
diferents espècies d’aus mi-
gratòries”, explica Manel 
Gómez, de l’entitat Montca-
da Som Rius. 

A la part sud de la pollan-
creda s’han instal·lat més 
d’una desena de noves bar-
raques i, a la part central, ja 

es poden veure els marcatges 
per segmentar l’indret. “Han 
lligat cordes als arbres per 
delimitar les futures parce-
l·les i han portat fustes, fer-
ros i qualsevol objecte sus-
ceptible de ser utilitzat com 
a tanca. La degradació de 
l’espai ja és molt evident”, 
lamenta Gómez, qui ha de-
manat a les administracions 
que actuïn per evitar l’ocu-
pació total de la pollancreda.

Cens desfasat
Arran la mort de dues perso-
nes el gener de 2022 en una de 
les barraques del Pla de Besòs, 

es va constituir una comissió 
formada per l’Ajuntament, la 
Generalitat, la Delegació del 
Govern a Barcelona i el Con-
sorci del Besòs per solucio-
nar la problemàtica del bar-
raquisme. La primera acció 
ha consistit a realitzar una 
diagnosi, iniciada a l’octubre 
i sufragada per la Conselleria 
de Drets Socials, per conèixer 
la realitat de l’assentament 
a la llera del Besòs. Entre el 
riu i la carretera de la Roca es 
calcula que hi ha al voltant de 
400 construccions i a l’altra 
banda, prop d’un centenar, 
entre les quals hi ha infra-

habitatges, horts i activitats 
no regulades. “L’ocupació no 
para de créixer, per tant, el 
cens que estan elaborant ja 
està desfasat”, argumenta 
Gómez, per a qui una de les 
prioritats seria aturar l’am-
pliació de l’assentament.

Segons fonts municipals, 
les administracions impli-

cades ja disposen dels resul-
tats de la diagnosi i, a par-
tir d’aquí, han començat ja 
a dissenyar un Pla d’Acció 
per al futur d’aquesta zona. 
“Entenem i compartim el 
neguit de les entitats ecolo-
gistes i traslladarem a la co-
missió el problema de la po-
llancreda per veure si es pot 
aturar l’expansió de l’as-
sentament”, ha manifestat 
l’alcaldessa, Laura Campos 
(ECP), tot afegint que “que la 
solució del barraquisme a la 
llera del Besòs serà un pro-
cés a llarg termini per la seva 
complexitat”. 

Sílvia Alquézar Pla de Besòs

Arran la mort de dues 
persones el gener del 
2022, la Delegació del 
Govern va crear una 
comissió per abordar 
la problemàtica 

Una de les barraques instal·lades a la zona sud de la pollancreda de Reixac Sílvia Alquézar

‘Compartim el neguit 
i traslladarem a la 
comissió el problema 
per veure si es pot 
aturar l’expansió’  
Laura Campos, alcaldessa

TALLERS FORMATIUS  
PER AL DESENVOLUPAMENT 
PROFESSIONAL I LA RECERCA 
DE FEINA 2023
Juny / juliol

Per a persones en situació d’atur i /o de millora d’ocupació
100% SUBVENCIONATS

JUNYTALLERS D’ORIENTACIÓ LABORAL
19, 20 i 21   COM TROBAR FEINA AMB MÉS DE 45 ANYS: TALENT SÈNIOR. 

De 9.30 a 13.30 h
JUNY            

TALLERS DE TÈCNIQUES DE RECERCA DE FEINA

JULIOL 5 COM SER SELECCIONAT A INFOJOBS! (70% d’efectivitat).  
  De 9 a 14 h

13 SORTIDES LABORALS ACTUALS.  De 9 a 14 h

laveu.cat
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La comunitat del número 1 del carrer 
Diagonal, pionera en plaques solars 
Fa dos mesos que l’edifici disposa d’aquesta tecnologia per produir electricitat d’ús domèstic

La comunitat de propieta-
ris ubicada al número 1 del 

carrer Diagonal de Can Sant 
Joan és una de les primeres 
d’arreu del territori que dis-
posa de plaques fotovoltai-
ques amb l’objectiu de produir 
electricitat d’ús domèstic. 
L’immoble, format per una 
quinzena de pisos, gaudeix 
dels beneficis de les energies 
renovables des de fa només 
dos mesos. “La factura de la 
llum s’ha reduït considera-
blement. Hem trigat dos anys 
a fer realitat el projecte, però 
paga la pena”, valora Fidel 
Alonso, un dels impulsors de 
la iniciativa juntament amb el 
seu veí Antonio Ruiz.

Un llarg procés
El camí per gaudir dels bene-
ficis de les plaques solars no 
ha estat fàcil. El primer escull 
que van haver de superar va 
ser convèncer la resta de pro-
pietaris sobre els avantatges 
de les energies renovables. 
“Per sort, aquesta part no va 
ser complicada. El més difícil 
va ser trobar finançament, 
perquè cap entitat bancària 
ens volia donar el crèdit, ni 

tan sols la que tenim als bai-
xos de l’edifici”, explica Alon-
so, qui afegeix que finalment 
el van aconseguir a través d’un 
conegut i demostrant que és 
una comunitat sense deutes.

Una trentena de plaques
El terrat de l’edifici acull un 
total de 36 panells que recu-
llen l’energia del sol i, mit-
jançant l’efecte fotoelèctric, 
la converteix en energia elèc-
trica. “Generem uns 11.000 
Kilowatts, que suposen uns 
mil watts per veí, però només 
en gastem la meitat. L’elec-
tricitat sobrant la venem a la 
companyia que ens ha fet la 
instal·lació”, comenta Ruiz, 
qui s’ha mostrat molt satis-
fet del funcionament de les 
plaques. 

La comunitat, però, s’ha tro-
bat amb un problema que nin-
gú no havia contemplat com 
és la pols que atribueixen a 
la cimentera, situada al Turó 
de Montcada. Ambdós veïns 
netegen amb aigua de for-
ma regular la densa capa que 
cobreix els panells perquè no 
perdin efectivitat. “Pregunta-
rem als tècnics de la compa-
nyia que ens ha fet la instal-

lació si la pols ens perjudica 
i, si és així, demanarem res-
ponsabilitats a la cimentera”, 
avança Ruiz.

Tots dos veïns animen al-
tres comunitats del municipi 
a endinsar-se en el món de 
les energies renovables. “És 
el futur. Amb iniciatives com 
aquesta podem contribuir 
a deixar un planeta millor a 
les generacions més joves”, 

opina Alonso, qui assegu-
ra que el projecte és total-
ment viable. “Amb el que 
t’estalvies en la factura de 
cada mes i amb la bonifica-
ció del 50% de l’IBI per part 
de l’Ajuntament, paguem el 
crèdit bancari”, afirma Ruiz. 
La comunitat de propietaris 
ha demanat subvencions a la 
Unió Europea, tot i que enca-
ra no ha rebut cap resposta.

Sílvia Alquézar Can Sant Joan

Can Sant Joan

Fidel Alonso i Antonio Ruiz, els dos veïns que han liderat el projecte S. Alquézar

‘La factura de la 
llum s’ha reduït 
considerablement’, 
Fidel Alonso

‘Generem uns 11.000 
kw, però només gastem 
la meitat. El que ens 
sobre, ho venem’  
Antonio Ruiz

El nombre de llars amb fotovoltaiques 
continua creixent al municipi
L’energia solar continua 
guanyant adeptes al muni-
cipi. Si entre el 2018 i el 2019 
l’Ajuntament va rebre 11 sol-
licituds d’instal·lació i prop 
d’una quarantena durant els 
dos anys següents, la xifra 
s’ha triplicat entre el 2022 i 
el que portem del 2023, amb 
131 expedients atorgats. 
La pujada continuada del 
preu del subministrament 
elèctric i l’abaratiment pro-

gressiu del cost de les pla-
ques fotovoltaiques poden 
ser dos dels factors que han 
animat la ciutadania a optar 
per les energies renovables, 
juntament amb la possibili-
tat d’acollir-se a subvenci-
ons en el marc del fons Next 
Generation de la Unió Euro-
pea. Aquest programa comp-
ta amb un pressupost de 660 
milions d’euros, ampliables 
a 1.320 milions, distribuïts 

entre les diferents comu-
nitats autònomes. Els ajuts 
s’atorguen per rigorós ordre 
de presentació fins que s’ex-
haureixin els fons. El termini 
per presentar les sol·licituds 
acabarà el 31 de desembre 
d’aquest any o bé fins a la 
finalització del pressupost. 

Més informació al  web 
https://icaen.gencat.cat/ca/
energia/ajuts/. SA

L’Ajuntament ha atorgat 131 expedients el 2022 i 2023 Arxiu La Veu
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BRESSOLESCOLES Municipals

Heu d’enviar tota la documentació al centre triat com a primera opció:  
Trobareu tota la documentació a www.montcada.cat

Si teniu algun dubte, contacteu directament amb l’escola bressol  
o amb la Regidoria d’Educació.

PREINSCRIPCIÓ CURS 2023-2024/ Del 15 al 26 de maig, preferentment per via telemàtica

La UB MiR penja 
el primer vestit

La primera entitat a penjar un 
vestit vermell va ser la UB MiR, 
el 2 de maig, a les oficines del 
c. Bonavista. L’acte va comptar 
amb la participació de les juga-
dores de l’equip sènior femení, 
que van rebre un obsequi –a la 
foto. Montcada Solidària i l’As-
sociació Cultural Mayna en van 
ser les següents. LG

Montcada s’omple de vestits vermells 
per denunciar la violència de gènere
Una quarantena d’entitats s’adhereixen a la iniciativa que s’allargarà fins al 25 de novembre

Des de fa dies es poden 
veure a diferents punts 

de Montcada i Reixac una 
trentena de vestits vermells 
penjats en elements del mo-
biliari urbà. Aquesta és la xifra 
de les dones que han estat as-
sassinades a l’Estat espanyol 
des de principi de gener. La 
campanya, impulsada per la 
plataforma ciutadana Vestits 
Vermells, té com a objectiu vi-
sibilitzar la violència de gène-
re, penjant una peça d’aquest 
color per cada feminicidi. 

“La nostra voluntat és im-
plicar el màxim de persones 
i entitats en la lluita contra 
aquesta xacra social”, va dir 
Dèlia García, a l’acte de pre-
sentació, fet el 22 d’abril, a la 
plaça de l’Església. Una vin-
tena de voluntaris van repre-
sentar una perfomance per 

inaugurar la penjada de ves-
tits vermells, tot recordant 
els noms de les víctimes re-
gistrades des de l’inici d’any. 
L’alcaldessa, Laura Campos 
(ECP), va felicitar el col·lectiu 
per la iniciativa, tot lamen-
tant “la xifra escandalosa de 
dones assassinades en no-
més quatre mesos”.

Bona resposta
De moment, ja són una qua-
rantena les entitats i associa-
cions de Montcada que s’han 
adherit a la iniciativa, inspira-
da en el moviment Red Dress 
Day sorgit al Canadà al 2010. 
“Fem una valoració positiva 
de la resposta que està tenint 

la campanya, que també es-
tà despertant l’interès d’al-
tres municipis”, ha comentat 
García, qui anima altres asso-
ciacions i particulars a afe-
gir-s’hi . Per fer-ho, només 
han d’enviar un missatge a 
l’adreça vestitsvermells@gmail.
com o contactar-hi mitjançant 
el seu compte d’Instagram @
vestitvermells, que compta amb 
més de 300 seguidors. 

Altres accions
El col·lectiu té previst convo-
car un concurs de fotografia 
que tingui com a tema cen-
tral els vestits vermells i fer 
una exposició amb les millors 
imatges. La campanya aca-
barà el 25 de novembre, Dia 
Mundial contra les violències 
masclistes, amb una mani-
festació i la recollida de tots 
els vestits que s’hagin penjat 
durant aquests mesos.

Laura Grau Redacció

Campanya de sensibilització

Acte de presentació de la campanya, el 22 d’abril VV

‘La nostra voluntat 
és implicar el màxim 
d’entitats i particulars’ 
Dèlia García

Dèlia García, a la dreta, amb dues activistes més Berta Barcons

La Veu de Montcada i Reixac 1a quinzena Maig 2023



Més de 
500 kg

La UB MiR penja 
el primer vestit 
vermell a les 
seves oficines
laveu.cat i xarxes socials

Antonio Frías, 
de 78 anys, està 
desaparegut des 
del 23 d’abril

Nombrosos internautes 
han compartit la notícia per 
col·laborar en la recerca

laveu.cat i Xarxes Socials

El més vist

El més comentat

Adif licita la remodelació de 
l’estació de Montcada-Bifurcació, 
per un valor de 33,7 milions

La xifra

Associació Cultural Montcada 
‘Quaderns’ recorda la 
figura de Manel Lahoz, 
director de cinema 
amateur i escultor

Cursos d’introducció
Informàtica i anglès

Informàtica:
dilluns i dimecres, 
de 10.30 a 12 h

Anglès:
dimarts i dijous,
de 18 a 19.30 h

Del 22 de maig al 13 de juny de 2023

INFORMACIÓ I INSCRIPCIONS: de dilluns a dijous, de 10 a 13 h, i divendres, de 10 a 12 h • C. Reixagó, 5 • Tel: 935 643 001

Escola d’Adults 
de Montcada i Reixac

C
F
A
-
M
i
R

L’Ajuntament i la PTJST 
homenatgen la víctima 179 
atropellada a les vies del tren

L’Ajuntament sancionarà la compa-
nyia Agbar per malmetre la volta del 
Rec Comtal, situada a la llera del Besòs. 
L’incident es va produir el 3 de maig, 
quan una excavadora va foradar aquesta 
infraestructura protegida, durant els es-
tudis previs del projecte d’aprofitament 
de l’aigua del Rec per abastir Barcelona i 
la seva àrea metropolitana davant l’ac-
tual situació de sequera. “El fet és molt 
greu, s’ha malmès un element prote-
git i reclamarem la seva restitució, no 
permetrem que cap empresa faci malbé 
el nostre llegat”, ha manifestat l’alcal-
dessa, Laura Campos (ECP).

L’entitat Som Rius 
i l’Ajuntament van 
organitzar l’activitat en 
el marc de la campanya 
Let’s Clean Up Europe

de residus 
recollits a la llera 
del riu Ripoll

Famílies 
Bona acollida de la primera edició del festival 
infantil impulsat per la Federació d’Ampas

Patrimoni protegit

L’Ajuntament sancionarà Agbar per 
malmetre la volta del Rec Comtal
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Successos

Sense notícies 
de l’home gran 
desaparegut a 
Montcada

Futbol femení
La montcadenca Claudia Pina 
guanya la lliga amb el Barça 
i es classifica per a la final de 
la Champions, que disputarà 
el 3 de juny contra l’equip 
alemany del Wolfsburg a 
l’estadi del PSV Eindhoven, 
als Països Baixos 

Atletisme 

Uns 450 corredors participen a la 
Montescatano 2023, organitzada 
per la Joventut Atlètica Montcada

Taekwondo 

El Club Lee Young triomfa 
al Campionat d’Espanya de 
poomsae, amb vuit medalles

Passen els dies i no hi ha cap pista sobre 
què li pot haver passat a Antonio Frías. 
L’home, de 78 anys, va sortir de casa 
del seu fill, a Pla d’en Coll, per anar a 
fer un tomb per Montcada el passat 23 
d’abril i ja no va tornar. La família viu 
amb preocupació la falta de notícies, 
tenint en compte que l’home començava 
a tenir problemes cognitius.
Les tasques de recerca no s’han aban-
donat, tot i que s’han reduït els efectius. 
El passat 1 de maig es va fer la darrera 
batuda per la Serralada de Marina –amb 
la participació d’un centenar de volun-
taris coordinats per la Policia Local i 
Bombers–, des de Montcada fins a Santa 
Coloma de Gramenet, lloc on viu Frías 
amb la seva dona. 
Per a la família, la revisió de les càmeres 
de seguretat és fonamental per tenir 
alguna pista. “No és normal que una 
persona gran no hagi deixat cap rastre 
després de tants dies”, opina el seu fill 
Josep Frías. En el moment de la desapa-
rició, l’home vestia jaqueta i pantalons 
foscos, sabates marrons, camisa blava, 
una armilla grisa, gorra texana i ulleres. 
Els telèfons de contacte per donar-ne 
avís són el 112, o bé, el de la Policia Lo-
cal, al 935 752 177.

MILLA 
URBANA
4 DE JUNY 2023

16a Inscripció oficial: fins el 26 de maig o fins 
arribar al màxim de 600 inscrits.  
Per internet: www.jam.cat. Preu: 5 euros. 

Inscripció fora termini: fins a 60 minuts abans 
de l’inici de la competició a la sortida de la 
cursa. Preu: 7 euros.

Categories: de sub 8 a veterans
Organitzen: Patrocina:

Cultura

Dèria Teatre destina a 
Montcada Solidària la 
recaptació de ‘Dedicatòria’, 
un espectacle en homenatge 
a l’escriptora Almudena 
Grandes i a Ramon Bueno
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A les portes de les eleccions del 28M, convé recordar la importància d’anar a 
votar per decidir quins partits han de gestionar i afrontar els reptes del municipi

La importància de cada vot 
en qualsevol elecció no és 

un tòpic i a Montcada i Reixac 
ho sabem de primera mà, en 
especial des del 2015, quan 
la casualitat ens va mostrar el 
valor que va tenir la decisió 
presa per cadascun dels gaire-
bé 14.000 electors que van votar 
en aquella ocasió. La història, no 
per explicada i repetida, deixa de 
cridar l’atenció. Dos partits –ICV 
i Cs– van igualar en vots (2.120) i 
la sort va determinar que el quart 
regidor es decidís en un jutjat, 
amb una mà innocent com a 
protagonista. El que va passar 

posteriorment, ens demostra la 
importància de cada vot. ICV va 
aconseguir formar govern, gràcies 
a aquella “casualitat” i als suports 
d’ERC, Círculo i la CUP, posant fi a 
quatre mandats municipals liderats 
pel PSC en coalició amb CiU.

La inèrcia d’aquell moment va 
impulsar Laura Campos a l’Al-
caldia, càrrec que va aconseguir 
revalidar guanyant les eleccions 
amb En Comú Podem (ECP) el 
2019, formant govern junta-
ment amb ERC. Primer va ser 
una casua litat, després, el fruit 
del treball realitzat des de l’Alcal-
dia. Però, si qualsevol d’aquelles 
13.991 persones hagués can-
viat el sentit del seu vot aquell 
diumenge del 2015, la història 
s’hauria escrit d’una altra manera. 

Per això, votar no és un assump-
te menor i en aquestes properes 
eleccions municipals hi ha massa 
en joc. Ho repassem?

Parlem del soterrament de l’R2, 
una obra gegantina que, per la se-
va envergadura i elevat cost –621 
milions d’euros– es prolongarà 
com a mínim durant sis anys i la 
qual caldrà monitorar de ben a 
prop per tot el trasbals que oca-
sionarà a la ciutadania; també de 
la possibilitat de recuperar les ur-
gències mèdiques i les farmàcies 
a la nit; de posar fre d’una vegada 
per totes a la cimentera Holcim 
i de promoure habitatges soci-
als per donar resposta a aquesta 
problemàtica.

En resum, es tracta de teixir 
complicitats i de millorar el dia 
a dia de cadascun dels 37.001 
habitants de Montcada i Reixac 
–18.752 dones i 18.249 homes– 
que viuen al nostre municipi. Però, 
per això, cal que el pròxim 28 de 
maig, els 26.040 electors que te-

El vot més decisiu

Francisco Ávila
Periodista i membre 
del Consell d’Administració 
de Montcada Comunicació

La propera edició de La Veu de Montcada i Reixac surt al carrer el 26 de maig
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Ball de gitanes
El dia 1 de maig, vaig ser espec-
tador privilegiat de la ballada de 
gitanes a Mas Rampinyo. Una 
de les cloendes de la festa Ma-
jor del barri més popular i que té 
unes característiques més espe-
cials. L’espectacle va ser d’una 
qualitat indiscutible. Bona part 
dels seus components són balla-
dors experimentats, a part dels 
que excel·leixen tant en les se-
ves qualitats dansaires, com en 
el seu entusiasme. No diguem 
de la direcció dels grups i la co-
reografia, unes de les millors de 
la nostra comarca i del país. Tot i 
l’acústica deficient –llàstima d’un 
local apropiat-, l’entusiasme de 
la grada era tal que el seguiment 
desbordava en aplaudiments i 
“bravos” i també en alguna llà-
grima d’aquells avis i àvies, ma-

res i pares, entusiastes etc. que 
no podien reprimir l’emoció que 
sentien en contemplar dansaires 
de totes les edats i condicions. 
No hi havia cap mena de distin-
ció. Tothom gaudia d’unes dan-
ses populars, patrimoni cultural 
característic de Mas Rampinyo, 
que també distingeix la nostra 

vila, la comarca i el nostre país. 
Aquest patrimoni cultural es 
mereix amb escreix –s’ho han 
guanyat amb els anys– un reco-
neixement municipal de suport 
econòmic i logístic en la catego-
ria de bé cultural especial, per tal 
d’assegurar la seva pervivència 
que ens honora, no sols com a 

montcadencs, masrampinyaires 
o no, sinó com a catalans, essent 
testimoni inestimable de la nos-
tra cultura.
Esteve Recasens
Terra Nostra

Agraïment
El passat 21 d’abril (divendres) 
vaig anar a sopar a una pizze-
ria i vaig pagar jo. No vaig parar 
compte que em faltava la car-
tera fins diumenge al matí. En 
verificar que no hi havia mo-
viments a la targeta de dèbit, 
vaig suposar que alguna per-
sona l’havia trobat. Vaig estar 
trucant al restaurant dilluns al 
matí, no fos cas que l’haguessin 
trobada, però dilluns i dimarts 
és tancat. Vaig tornar a casa al 
vespre i se’m va acudir obrir la 
bústia, no fos cas… I allà estava! 
Imagineu la meva alegria. Amb 
més raó, vaig tenir la necessitat 

de trucar la pizzeria per donar 
les gràcies per tornar-me-la. 
Quina va ser la meva sorpre-
sa, quan em van dir que ells no 
havien estat. Alguna persona, 
anònimament, va invertir el seu 
temps anant fins a casa meva i 
deixar-me-la a la bústia.
I com diu la dita, ‘Persona agraï-
da, persona ben parida’, li vull 
donar les gràcies des d’aquest 
espai. Moltes gràcies a vostè 
per ser una bona persona; per 
perdre el seu temps venint a 
casa meva; a vostè que no li ha 
importat el que hi havia dins. A 
vostè que ha trobat una cosa 
que no és seva i no se l’ha que-
dat. Vostè sap on visc, jo no, 
per això no li puc donar les grà-
cies en persona. Si no és possi-
ble, doncs aquí queda la meva 
gratitud. No canviï mai. 
Pilar Gil
Montcada

Cartes de l’audiència

Com va dir José Mújica, 
ex-president uruguaià, 
‘la política és la lluita 
per la felicitat de tots’

nim dret a vot l’exercim, pensant 
en el soterrament, en les urgèn-
cies o en qualsevol cosa que ens 
motivi o desitgem millorar en el 
nostre entorn proper, més enllà de 

colors i de sigles, perquè al cap-
davall, i com va dir l’ex-president 
uruguaià José Mújica: “La política 
és la lluita per la felicitat de tots”.
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Organitza: Col·labora:

DIVENDRES 26 DE MAIG
22 h. Cinema a l’aire lliure

 

DISSABTE 27 DE MAIG
De 10.30 a 13.30 h. 
Taller Hama beads
 18 h. Animació infantil 
22 h. Cinema a l’aire lliure
 

DIUMENGE 28 DE MAIG
De 10 a 13 h. Trobada 
de puntaires
De 10 a 13 h i de 16 a 18 h. 
Parc infantil
De 10.30 a 13.30 h. Visita 
l’Ecotruck, l’espai de divulgació 
ambiental de l’Ajuntament 
de Montcada i Reixac
11.30 h. Xocolatada popular
18 h. Animació infantilTotes les activitats es fan a la plaça de la Ribera

13 Maig 
Històries del soul
Amb Lab Sons Quartet. Ho-
ra: 21h. Lloc: Casa de les Ai-
gües. Cal inscripció prèvia a
museumunicipal@montca-
da.org.

14 Maig
II Aplec de la Sardana

Amb les cobles Lluïsos de 
Taradell i Ciutat de Terrassa. 
Hora: 11h. Lloc: Esplanada 
de l’església de Sant Pere. 
Organitza: Amics de Reixac.
Contes d’aigua
Narració de contes a l’ex-
terior de la Casa de les Ai-
gües. Hora: 11h. Edat reco-
manada: De 4 a 8 anys.
Jugatecambiental
Activitats per aprendre i 
gaudir en família. Hora: 11h. 
Lloc: Parc de la Llacuna.

19 Maig 
Sessió de pilates
Amb motiu del Dia de la Sa-
lut de les Dones. Hora: 18h. 
Lloc: MC Pilates (Passatge de 
la pell, 3). Inscripcions: sinte-
tahayparaiso@gmail.com

21 Maig
Jugatecambiental
Activitats per aprendre i 
gaudir en família. Hora: 11h. 
Lloc: Parc de la Llacuna.

Patrimoni
Visita teatralitzada a la Ca-
sa de les Aigües. Hora: 12h. 
Organitza: Museu Munici-
pal. Inscripcions: museumu-
nicipal@montcada.org.

23 Maig
Hora del conte
‘Contes dels boscos’, a càr-
rec de Susagna Niuvó. Edat 
recomanada: A partir de 4 
anys Hora: 18h. Lloc: Bibli-
oteca de Can Sant Joan.

24 Maig
Taller de reciclatge
‘No perdis flassada...reci-
cla’t la samarreta’. Hora: 
18h.Lloc: Espai Jove Can 
Tauler.

25 Maig
Presentació
Guia ‘El sender litoral de 
la Costa Brava’, d’Argemir 
González. Hora: 19h.Lloc: 
Associació Cultural Mont-
cada (c.Major, 47)

27 Maig
Patrimoni
Itinerari guiat de 3 hores 
de durada pel Rec Comtal. 
Lloc: Casa de la Mina. Ins-
cripcions: museumunicipal@
montcada.org.

Programa de la
 Festa Major 2023
18 de maig
Presentació dels actes i 
el cartell i la samarreta de 
Festa Major a l’Auditori 
Municipal, a les 19h.

Farmàcies maig
DL DM DC DJ DV DS DG Rivas c. Conca, 10 

Duran av. Terra Nostra, 37 
Guix c. Major, 25 
Quirós c. Camèlies, 32 
Relat c. Major, 89 
Pardo c. Masia, 2 
Rambla Països Catalans, 51
Vila pg. Jaume I, 26 
El Punt pg. Sant Jordi, 5 
Recasens av. Catalunya, 65

12
Rambla

13
Relat

14
Relat

15 
Duran

16
Vila

17
Pardo

18
Guix

19
Quirós

20
El Punt

21
El Punt

22
Rambla

23
Relat

24
Rivas

25
Duran

26
Vila

27
Pardo

28
Pardo

Auditori Municipal
Premis i concursos 

Festa Major 2023
Del 18 de maig al 2 de juny

Casa de la Vila
El món de les papallones

A càrrec de Joan Condal
Fins al 28 de maig

Kursaal
Famosos con fibromialgia

Manoli Tapias
Fins al 16 de juny

Robòtica i ètica
17 de maig
Xerrada a càrrec de Carles 
Soler Puig. Hora: 17.30h. 
Lloc: Auditori Municipal. 
Inscripcions: aulamontca-
da@gmail.com

Nit dels Museus
13 de maig
Escape Room ‘El tresor 
de la Casa de les Aigües’.
Sessions: 17.30, 18.30 
i 19.30h. Inscripcions a 
museumunicipal@mont-
cada.org
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Sant Jordi multitudinari

El bon temps i el gust per la 
tradició del llibre i la rosa 

van treure al carrer centenars 
de persones per gaudir de la 
Diada de Sant Jordi el passat 
23 d’abril. Una cinquantena 
d’entitats, comerços i partits 
polítics van posar parada a la 
Fira, coordinada per la Regi-
doria de Cultura i Patrimoni. 
Al matí, la plaça de l’Església 
va acollir un espai de tallers i 
jocs per a la canalla, a més de 
l’estand de les biblioteques. 

Una novetat d’aquesta 
edició va ser la presència de 
la unitat mòbil d’educació 
ambiental, l’EcoTruck, que 
durant el matí va conscien-
ciar els més petits sobre la 
importància de reciclar. A la 
tarda, es va fer la tradicional 
ballada de sardanes amb la 
Cobla La Nova Vallès i el re-

citat A Cau d’orella, una pro-
posta del cicle Poeticae. En 
aquesta nova edició, mem-
bres de l’Aula de Teatre van 
recitar poemes satírics i hu-
morístics, que van atraure 
força públic a l’Auditori Mu-
nicipal. 

Publicacions
Algunes entitats com La 

Unió de Mas Rampinyo i 
l’Associació Cultural Mont-
cada (ACM) van aprofitar 
la Fira per divulgar les se-
ves darreres publicacions, el 
llibre sobre el centenari i el 
nou número de ‘Quaderns’, 
respectivament. L’autor 
nonagenari Francesc So-
riano va firmar exemplars 
de la seva darrera novel·la, 
‘John Bryant’, a la parada 
de l’ACM, i la jove Beatriz 
Fernández ho va fer a la car-
pa de la Coral Mare de Déu 

del Turó. Els Amics del Mu-
seu es van afegir a la celebra-
ció amb una nova edició de 
l’espai teatralitzat ‘Un mu-
seu de llegenda’, que va pro-

posar als visitants un viatge 
a la Montcada del 1023. Al-
guns visitants es van mos-
trar decebuts per la falta de 
llibreries per poder comprar 

novetats editorials. Aquesta 
opció només era possible a la 
parada de l’Estanc Papereria 
Trimer, un comerç del carrer 
Major.

Laura Grau Montcada

Una cinquantena d’entitats, comerços i partits polítics participen a la Fira del Llibre i la Rosa

23 d’abril

Més de 300 poemes al Petit Poeticae
Gifré Linares, per ‘El pensament’; Ka-
lleigh Marques de Souza, per ‘Prima-
vera’; i Lucía Relaño, per ‘La Poesia’, 
han estat els respectius guanyadors 
de les categories A (nascuts als anys 
2015 i 2016), B (2013 i 2014) i C (2010, 
2011 i 2012) del concurs infantil de 
poesia ‘Petit Poeticae’, que convoca 
la Regidoria de Cultura i Patrimoni. 
El jurat també va decidir atorgar cinc 
accèssits per a Daniel Derek, amb el 
poema ‘Puntets’; Luana Moca, per ‘El 

cavaller enamorat’; Aya El Belaizi, per 
‘L’Amistat’; Vicente López, per ‘El 
gat’, i Mónica Mir, per ‘El meu esport 
preferit’. 
Els premis van ser lliurats per l’alcal-
dessa Laura Campos –a la foto, amb 
els premiats– el 3 de maig, al vestí-
bul del Teatre Municipal. El concurs 
va rebre un total de 324 poemes es-
crits per alumnes de les escoles Elvira 
Cuyàs, Font Freda, Mas Rampinyo i 
El Turó. LG

Durant tot el dia, el carrer Major va registrar una gran afluència de públic Laura Grau

El concurs que convoca la Regidoria 
de la Dona premia cinc microrelats
El jurat de la 9a edició del concurs microrelats ‘Dones veu a les dones?’, 
fallat el 23 d’abril al Parc Antiga Cerveseria, va concedir un total de cinc 
premis i una menció especial. Els textos són ‘Per primera vegada’, d’una 
autora que vol restar en l’anonimat; ‘Agua calma’, de Miguel Ángel Flores, 
de Sabadell; ‘Aigua amarga’, de Gisela Alcón, de Reus; ‘Un cafè, si us plau’, 
de Laura Garreta, de Lleida; i ‘Fes cas, Maria’, de Marc Caballer, de València. 
La menció especial va ser per a ‘Demà… als diaris’, de Núria Oliva, de Caldes 
d’Estrac. El certamen va comptar amb la participació de 76 persones d’arreu 
de Catalunya, València, Illes Balears, Múrcia i Osca . Els relats premiats es 
poden consultar al web montcada.org. LG

laveu.cat
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MÉS INFORMACIÓ:
      935 648 505 / 674 771 962
      montcadaempren@motncada.org

Club de l’Emprenedoria
Taller “Aconsegueix contactes de qualitat 
fent networking digital a Linkedin, Twitter, 
Instagram i Facebook”

Inscripció:

Presencial a Montcada Avança 
(C. Alt de Sant Pere, 73)

Caldrà portar ordinador o sol·licitar-ne 
un en fer la inscripció.

Dimarts 23 de maig, de 9.30 a 13.30 h.

Laura Grau Mas Rampinyo

Mas Rampinyo va viure 
intensament la seva 

festa major del 28 d’abril a 
l’1 de maig, amb noves pro-
postes al programa com el I 
Concurs de Tapes, en què van 
participar 11 bars i restaurants 
del barri –incloent Montca-
da Nova, Pla d’en Coll i Mas 
Duran–, les sessions musi-
cals per al públic juvenil i el 
concurs de balcons. “Estem 
contents de la resposta del 
veïnat, que ha rebut amb en-
tusiasme les novetats”, ha 
dit el president de La Unió, 
Francisco Javier Aguado, qui 
ha agraït la tasca de la Comis-
sió de festes i de les entitats 

i comerços que s’han impli-
cat en el programa. Una de les 
jornades més participatives va 
ser la matinal del dia 1, amb una 
masterclass de zumba, trobada 
de puntaires, bàsquet, escacs, 
botifarrada i inflables, que va 
aplegar centenars de persones 
a l’avinguda Catalunya. 

Al programa no hi van fal-
tar les propostes de tradició 
catalana com les Gitanes, els 
Diables, els Castellers i els 
Gegants i Capgrossos. En-
guany, el pregó va anar a càr-
rec d’Albert Arévalo, director 
del grup de teatre Tea345 –
una secció de La Unió–, qui 
va parlar sobre el vincle que 
manté amb l’entitat des de la 
seva infantesa.

La Comissió de Festes, satisfeta amb la 
resposta a les novetats del programa 

Mas Rampinyo

La Festa Major atrau 
força participants

Ball de gitanes a l’escola Elvira Cuyàs

Els capgrossos de La Unió 

Els Castellers en acció Fotos: Berta Barcons

El pregoner Albert Arévalo amb Aguado

La dansa omple el pavelló M. Poblet
El pavelló Miquel Poblet va acollir el 7 de maig una nova edició de la 
Mostra de les escoles i entitats de dansa del municipi amb motiu de la 
commemoració del Dia Internacional de la Dansa. L’esdeveniment va 
comptar amb la participació d’una desena d’escoles i entitats locals que 
van actuar en dos torns, matí i tarda. A la primera part, hi van participar 
GrisDance Territori Musical, Associació Gent Gran Salvador Allende i 
Jym’Studio. A la segona, Fraternidad Tinkus San Simón, Associació Ballet 
Flamenco Triana, Xarxa d’Equipaments, Grup de Sevillanes de Terra 
Nostra Alma Flamenca, Associació Cultural Mayna (a la foto), Cirqs Dance 
Studio, Associació Grup de Dansa Oriental de Terra Nostra, Club de Ball 
Esportiu Endansa, Grup de ball de gitanes de La Unió de Mas Rampinyo 
i Escola Dansa Eva Nieto. A més, l’endemà, la companyia valenciana 
Marea Danza va representar a la plaça de l’Església l’espectacle ‘Roda’, 
que proposa una revisió de la dansa popular valenciana des d’un punt 
de vista contemporani a càrrec de cinc ballarines. LG
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La UE Sant Joan Atlètic ha 
pujat de manera brillant 

a Primera Catalana, una ca-
tegoria que va perdre el 2019 
després de tres temporades en 
aquesta competició. El con-
junt de Daniel Sánchez va as-
solir l’objectiu el 22 d’abril, 
quan encara faltaven sis jor-
nades de la fase d’ascens al 
grup 4 de Segona Catalana. I 
ho va fer en el camp del seu 
etern rival, el CD Montcada, 
a qui va superar per 1-2 en el 
tercer derbi montcadenc de la 
temporada. 

En acabar el matx, que va 
ser molt igualat, l’alegria es 
va desbordar entre la planti-
lla i la directiva de Can Sant 
Joan.“Estem molt contents 
per aquesta fita perquè, a 
més, l’hem aconseguida 
amb un marge important de 
punts, per tant, vol dir que 

s’ha fet una bona feina”, ha 
destacat el segon entrena-
dor, Xavi Huesa, qui ha po-
sat en valor la unitat de la 
plantilla: “Hem fet un grup 
on es combina l’experiència 
dels jugadors més veterans 
amb la joventut. Hem estat 
una família, hem anat a una 
i aquesta és la recompensa”. 

En nom de la plantilla, 
el capità Albert Jiménez ha 
destacat el suport de l’afi-
ció com a part fonamental 
d’aquest èxit esportiu. “Ca-
da partit juguem amb 12, ens 
segueixen de manera incon-
dicional durant tota la tem-
porada. És una gran alegria 
poder compartir aquesta 

alegria amb ells”, ha subrat-
llat el davanter, qui també ha 
destacat el gran esforç que 
fan els jugadors amateurs: 
“Costa molt compaginar la 
feina i la família amb els en-
trenaments i els partits, però 
l’esforç paga la pena”.

Segon objectiu
Una vegada assolit el prin-

cipal repte de la temporada, 
la UE Sant Joan vol acabar la 
lliga com a campió del seu 
grup. En el moment de tancar 
aquesta edició, l’equip lide-
rava la taula amb 62 punts, 
amb un avantatge de 6 punts 
respecte el segon classificat, 
el Castellar, a falta de quatre 
partits perquè acabi el play-
off. En el primer matx de la 
segona volta, el Sant Joan 
va caure golejat al camp dels 
castellerencs per un clar 5-1, 
en un mal partit dels mont-
cadencs. 

La UE Sant Joan Atlètic torna a Primera
L’alegria es va desbordar entre la plantilla i la directiva de la UE Sant Joan Atlètic després de la victòria a l’estadi de la Ferreria Berta Barcons

El club va certificar 
l’objectiu a l’estadi de 
la Ferreria, després de 
guanyar el tercer derbi 
contra el CD Montcada

Segona Catalana

L’equip ha pujat de categoria de manera brillant, quan encara faltaven sis jornades de lliga

Sílvia Alquézar La Ferreria

El CD Montcada es manté 
viu en lluita per l’ascens
El CD Montcada ha su-
mat dues valuoses victò-
ries contra el Castellar i el 
Ripollet, a tots dos partits 
per 0-1, que l’han situat 
al quart lloc del grup 4 de 
la fase d’ascens a Primera 
Catalana, amb 48 punts. A 
falta de quatre jornades, el 
CD Montcada s’enfronta-

rà el 13 de maig a l’estadi 
(16h) contra el Puig-rei-
g,cuer amb 42 punts i un 
partit menys. “Hem de fer 
el que depèn de nosaltres, 
que no és una altra cosa 
que jugar al mateix nivell 
d’aquests dies i estar molt 
motivats i concentrats”, 
ha indicat l’entrenador. SA 
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La Junta de Govern Local de l’Ajuntament de Montcada i Reixac, en sessió del dia 17 d’abril 
de 2023, i de conformitat amb el Decret de l’Alcaldia núm. 2139/2019, de 2 de juliol de 2019, 
de delegació d’atribucions de l’Alcaldia en la Junta de Govern Local va aprovar:
PRIMER. Aprovar definitivament el Projecte d’urbanització de la modificació puntual del 
PGM en l’àmbit discontinu conformat per les parcel·les 1.4, 8.1 i 8.3 resultants del projecte 
de compensació del Pla Parcial MC-5 Mas Rampinyo a Montcada i Reixac.
SEGON. Publicar el present acord al Butlletí Oficial de la Província, a un dels diaris de més 
divulgació a l’àmbit municipal així com a l’e-Tauler de l’Ajuntament.
La qualcosa es fa pública per al general coneixement.

La Junta de Govern Local de l’Ajuntament de Montcada i Reixac, en sessió del dia 17d’abril 
de 2023, i de conformitat amb el Decret de l’Alcaldia núm. 2139/2019, de 2 de juliol de 2019, 
de delegació d’atribucions de l’Alcaldia en la Junta de Govern Local va acordar:
PRIMER. Aprovar definitivament el Projecte d’instal·lació d’un circuït de cal·listènia a les 
pistes municipals d’atletisme de la Ferreria, al terme municipal de Montcada i Reixac 
(expedient 14/2022/PROJECT).
SEGON. Publicar l’acord al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, a l’e-Tauler i a un 
diari o butlletí de difusió local.

L’alcaldessa, Laura Campos Ferrer  
21/04/202

ANUNCIS

El juvenil A del FS Mont-
cada ha confirmat el seu 

descens de la Divisió d’Honor 
Nacional, després de més de 
20 temporades a la màxima 
categoria.
Els blue van començar bé la 
lliga, però una mala ratxa 
de set derrotes en vuit par-
tits els va col·locar en llocs 
de descens, una situació que 
va motivar la destitució del 
tècnic, Nando Sáez, el passat 
mes de febrer . 
D’aleshores ençà, Juanjo 
Amigo, que era l’entrenador 
del sènior A, s’ha fet càrrer 
de l’equip, però els resultats 
han continuat sent negatius. 
Amb tres victòries, un empat 
i nou derrotes en la segona 
volta de la competició, els 

montcadencs van confirmar 
el passat 29 d’abril el descens 
en perdre a la pista del Futsal 
Manacor (3-2). 

Valoracions
Per a Xavi Romeo, coordi-
nador del FS Montcada, el 
descens és una decepció molt 
gran. “Agraïm l’esforç dels 
jugadors i els dos tècnics per 
intentar salvar la categoria”, 
ha valorat Romeo, qui ha 
avançat que el club està pla-
nificant la temporada vinent 
amb l’objectiu de recuperar la 
màxima categoria nacional. 

Descens històric del juvenil A
El club perd la Divisió d’Honor Nacional després de més de dues dècades a la competició

El club ha avançat 
que està planificant la 
temporada vinent amb 
l’objectiu de recuperar 
la màxima categoria 

El juvenil A, en un temps mort quan dirigia l’equip Nando Sáez Quim Bilbeny

FS Montcada

Quim Bilbeny Redacció

El sènior A, a punt de baixar 
El sènior A del FS Montcada té molt 
difícil la seva permanència a la Ter-
cera Divisió Nacional. Els blue estan 
a 6 punts de la salvació, quan no-
més en queden 9 per disputar. “La 
situació és complicada i, per això, 
hem de donar tots una mica més per 
aconseguir l’objectiu”, ha subratllat 

el tècnic del conjunt montcadenc, 
Haidé Pulido. En la recta final de la 
lliga, el FS Montcada s’enfronta-
rà a casa a dos rivals directes en la 
lluita per la permanència, el Gràcia 
i la Prosperitat, i es desplaçarà a la 
pista de la Unión Santa Coloma, al 
quart lloc. QB
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“Los trileros del Tío Sam no revela res 
que no se sàpiga, sinó que recopila i or-
dena totes les informacions desperdi-
gades sobre la trama que, presumpta-
ment, es va cuinar a les clavegueres de 
l’Estat i que va provocar la caiguda de la 
Banca Privada d’Andorra (BPA) el març 
de 2015. El terme trilers l’utilitzo per 
referir-me a la cúpula de Mariano Rajoy 
i la seva policia patriòtica, els enginyers 
de l’anomenada Operació Catalunya, 
que va aconseguir entabanar l’admi-
nistració nordamericana en la lluita per 
destruir l’independentisme.

“Em vaig interessar per aquest tema 
arran d’assistir al judici contra una vin-
tena de treballadors de la BPA per blan-
queig. Des del principi, vaig tenir la sen-
sació que la banca andorrana va ser un 
boc expiatori en una guerra aliena. En 
aquest sentit, la redacció del llibre ha 
estat un repte personal i professional, 
alhora que una gran responsabilitat per-
què no podem oblidar que les seqüeles 
de la guerra freda entre Espanya i Cata-
lunya manté 24 empleats de la desapa-
reguda BPA en un procés judicial etern”. 

“Des de petita em va interessar el pe-
riodisme. Recordo que als 11 anys, du-
rant unes vacances a La Toscana, cada 
vespre feia un telenotícies per a la meva 
família explicant els esdeveniments que 
havien passat durant el dia. A l’escola, 
m’apuntava als tallers de ràdio i als con-
cursos d’escriptura.

“Començar a treballar a eltaquígrafo.
com, ara fa quatre anys, em va decidir a 
especialitzar-me en el crim organitzat i la 

crònica de successos. En aquest àmbit, 
els meus referents són Carlos Quílez, a 
qui considero el meu mestre, i periodis-
tes com Jesús G. Bueno, Maika Navarro 
i Anna Punsí, persones properes de les 
quals també aprenc molt.

“La premsa escrita és on em sento 
més còmoda, però també m’agrada 
força el format televisiu. Properament, 
faré de reportera en un programa 
d’Antena 3 sobre agressions sexuals 

grupals i col·laboraré en un nou espai 
del canal 8TV sobre les màfies que es 
mouen a Catalunya i a l’Estat espanyol, 
on compartiré plató amb el detectiu i 
advocat Paco Marco. Estic molt il·lusi-
onada amb els dos projectes.

“L’altra meva altra gran passió és la 
dansa, que vaig començar a practicar 
als 5 anys. Vaig formar-me com a ba-
llarina clàssica professional a l’Escola 
Eva Nieto, obtenint bons resultats en 
la modalitat de dansa coreogràfica. Fi-
nalment, em vaig inclinar pel periodis-
me. La dansa de competició és molt 
sacrificada, però li haig d’agrair una co-
sa: em va ensenyar a ser disciplinada i 
a entendre que tot el que et proposes 
requereix un esforç. 

“M’agrada viure a Montcada per-
què hi tinc els amics de tota la vida. 
Està molt ben comunicada i té un va-
lor afegit, la vida de barri i el caliu de 
la gent. No m’atrau l’anonimat de les 
grans ciutats i m’encanta trobar perso-
nes que em saludin pel carrer i anar a 
comprar a les botigues de tota la vida. 

‘Tot el que et proposes requereix un esforç’

Míriam de Saint-
Germain
La periodista, de 28 
anys, acaba de publicar 
‘Los trileros del tío Sam’,
(Editorial Carena), un llibre 
d’investigació periodística 
que relata els tèrbols 
moviments que van 
envoltar la caiguda de la 
Banca Privada d’Andorra 
(BPA), un fet relacionat 
amb l’anomenada 
Operació Catalunya. 
L’autora, especialitzada en 
temes de crim organitzat 
i crònica de successos, 
treballa per al diari 
digital eltaquígrafo.com i 
col·labora amb el programa 
‘Tot es mou’ de TV3.

La redacció del meu primer 
llibre ha estat un repte 

personal i professional, alhora 
que una gran responsabilitat 

La premsa escrita m’agrada, 
però també la televisió. En 

breu, faré col·laboracions  
a Antena 3 i a 8TV

Laura Grau

Míriam de Saint-Germain, amb un exemplar del seu primer llibre com a periodista Laura Grau
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